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Sněhu jsme si v Kopidlně o letošní zimě moc neužili. Zato se nám 30. prosince 
naskytl pohled na nezvykle působivý západ slunce. Takhle zachytila 

nenadálou barevnou záplavu z okna KVC Michaela Havelková.
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Hana Masáková, 
starostka Kopidlna

Vážení spoluobčané,
dovolte mi přivítat Vás v tomto vydání Kopi-

dlenských listů. Velice ráda bych Vás seznámila 
s průběhem investičních akcí.

Stavební úpravy ZŠ Kopidlno v  budově 
II.  stupně, které provádí vybraná firma Martin 
Kafka z Hlušic, jsou v plném běhu prací. Probí-
hají pravidelné kontrolní dny, kde se upřesňují 
některé detaily. Řeší se nezbytné zásahy, jejichž 
nutnost se ukázala až po  bouracích pracích 
anebo nemohly být v  projektu předvídány, 
a ladí se nesoulady mezi jednotlivými projekty 
v rámci rozetapování. Budova je plná pracovní-
ků, kteří se snaží odvést dobrou práci. V těchto 
dnech se již nejenom bourá, ale v  některých 
částech dostává budova novou tvář. Začínají 
se obkládat sociální zařízení, v celé budově jsou 
instalovány rozvody vzduchotechniky, probíhá 
postupná výměna oken, došlo k provedení be-
tonových podkladů pro určité podlahy, rozvádí 
se elektroinstalace atp.

Složitá spleť dotací na školu
Na  tuto akci bylo požádáno o  dotaci hned 

z  několika zdrojů. Jako první byl Integrovaný 
regionální operační program (dále IROP), kde 
lze čerpat evropské peníze. V tomto programu 
jsme podali žádost o  dotaci počátkem roku 
2017 a rozsah žádosti se vztahoval na budovu 
II.  stupně, spojovací koridor a  dílny. V  prvním 
kole hodnocení, na  počátku jara 2018, jsme 
od dotačního orgánu obdrželi informaci o při-
dělení dotace. Z  důvodu velkého počtu ucha-
zečů a  nedostatečného finančního naplnění 
tohoto programu jsme byli podle dotačních 
orgánů v  letních měsících roku 2018 zařazeni 
mezi náhradní projekty a na podzim roku 2018 

jsme po mnohých návštěvách Ministerstva pro 
místní rozvoj (dále MMR) získali informaci, že 
pokud nedojde k jinému rozhodnutí vlády, pro-
gram již finančně naplněn nebude, a  náš pro-
jekt tedy dotaci nedostane. Proto došlo k podá-
ní dalších žádostí o dotace z národních zdrojů.

Jednou z nich byl projekt Snížení energetické 
náročnosti budovy II. stupně ZŠ Kopidlno z Ope-
račního programu životního prostředí (dále 
OPŽP) a druhý program byl z MMR – Podpora 
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rozvoje regionů 2019+. Dnes jsme v situaci, kdy 
jsme obdrželi z  MMR z  národního programu 
dotaci 8,3 mil. Kč na budovu II. stupně, a z ná-
rodního programu OPŽP očekáváme rozhod-
nutí o přidělení dotace ve výši cca 6,5 mil. Kč cca 
v dubnu. Zároveň došlo i k finančnímu naplně-
ní evropského programu IROP, a tak bylo naše 
město osloveno, zda chceme přijmout dotaci 
z IROP ve výši cca 32 mil. Kč, tedy tu, která pro 
nás byla v podzimních měsících 2018 nedosaži-
telná. I tuto dotaci jsme potvrdili.

Vypadá to, že máme velký úspěch, ale nesmí-
me se radovat předčasně. Kombinace národní 
a  evropské dotace je velice složitá, s  největší 
pravděpodobností nebudeme moci čerpat 
národní dotaci z  MMR, pokud budeme chtít 
přijmout evropské peníze z  IROP. K tomu, aby-
chom dokázali vyčerpat maximální množství 
z přidělených peněz, jsme oslovili poradenskou 
firmu, která má s  dotacemi velké zkušenosti 
a  administruje našemu městu vše kolem pro-
jektu rekonstrukce areálu ZŠ II. stupně.

Nyní je připraveno výběrové řízení na koridor 
a dílny, dále se připravujeme na VŘ na vybavení 
a celkové dílo by mělo být hotovo do podzimu 
roku 2021. Pevně věřím, že i když budeme mu-
set řešit mnoho velkých a malých nesrovnalostí, 
vše bude dovedeno do zdárného konce a my se 
můžeme už nyní těšit na nový areál.

S areálem školy souvisí také další plánované 
akce. Na  Ministerstvo financí byla podána žá-
dost o dotaci na oplocení celého areálu základ-
ní a mateřské školy a dále byla podána žádost 
o  dotaci na  MMR pro finanční podporu akce 
Rekonstrukce hřiště před mateřskou školou. 
Zda byly tyto žádosti úspěšné, bychom se měli 
dovědět nejpozději do cca května 2020.

Náměstí má lákat k procházce či posezení
V jarních měsících bude zahájeno dokončení 

akce Rekonstrukce Hilmarova náměstí Kopidl-
no – chodník I. Bude se jednat o položení dlažby 
na  autobusové zastávce v  prostoru před poš-
tou. Pro dokončení celého vzhledu byl radou 
města odsouhlasen mobiliář a hned po dodání 
provedou naši zaměstnanci z  místního hos-
podářství montáž laviček, odpadkových košů 
a stojanů na kola. Navržený mobiliář byl schvá-
len Státní památkovou péčí v Jičíně. Naším zá-
jmem je, aby celkový vzhled působil příjemně 
a zval k procházce či posezení.

Sběrný dvůr a vodovody
Dále probíhá výběrové řízení na vybudování 

nového sběrného dvora, který bude umístěn 
v Lipové ulici v prostoru bývalého školního stat-
ku. Očekávané náklady na tuto akci jsou cca 9,5 
mil. Kč s  předpokládaným ukončením do  září 
2021.

Také byla podána žádost o  dotaci z  Národ-
ního programu životního prostředí (dále NPŽ) 
na  akci Přivaděč vodovodu do  obce Ledkov. 
Jakmile budeme mít výstup z této žádosti o do-
taci, nachystáme výběrové řízení na dodavate-
le a další žádost o dotaci, která může být podá-

na až po výběru dodavatele. Celková akce má 
předpokládanou hodnotu 10,6 mil. Kč.

Budoucí vodu řešíme také v  obci Mlýnec. 
Zde byl proveden hydrogeologický průzkum 
a  na  základě jeho výstupu máme vytipovaná 
dvě místa, kde by mohly být vybudovány vrty. 
Pro získání finančních prostředků na  vybudo-
vání vrtů chystáme v  jarních měsících podání 
žádosti o dotaci v NPŽ s předpokládanou hod-
notou 1 mil. Kč.

Nové ulice a opravy stávajících
Na posledních jednáních veřejného zasedání 

zastupitelé schválili výkup pozemků pro vybu-
dování další ulice, kterou pracovně nazýváme 
Luční II. Jakmile budou pozemky zapsány v ka-
tastru nemovitostí městu, rozeběhnou se pro-
jekční práce.

Dalším místem, které pro budoucí zástav-
bu řešíme, je lokalita na  prodloužení Filcíkovy 
ulice. Nad pracovními verzemi upřesňujeme 
výstupy z  dotčených orgánů. Další projekční 
práce v běhu se týkají povrchů ulic Havlíčkova, 
Bezručova, Tyršova a U Nádraží. Také probíha-
jí jednání s projekčními firmami, které pro ČEZ 
chystají v našem městě kabeláž do země. Roz-
pracovaných činností je hodně.

Ani v kultuře nezahálíme. Již je za námi něko-
lik kulturních akcí, jako jsou besedy, přednášky 
a  ples města. Poděkování patří všem organi-
zátorům pod vedením Michaely Havelkové 
a  sponzorům, kteří náš ples podpořili, a  mohli 
jsme tak nabídnout návštěvníkům bohatou 
tombolu. Také děkujeme všem návštěvníkům, 
kteří naše akce svojí účastí podporují. Je to pro 
nás ocenění za odvedenou práci na přípravách 
jednotlivých akcí.

Dále jste mohli na  úřadě zaznamenat další 
personální změny. Z důvodu odchodu Jitky Vo-
dičkové do  důchodu byla na  její místo přijata 
Miroslava Kučerová, která odešla ze sportovní 
haly. Na její místo vedoucí Víceúčelové sportov-
ní haly byla přijata Dagmar Hlubučková. Přeji 
novým pracovnicím hodně elánu v nových pra-
covních pozicích.

Do jarních měsíců Vám všem přeji hodně slu-
níčka a mnoho nové energie.

Hana Masáková, starostka
(mezititulky KL)

Nová místa pro sběr 
použitých jedlých olejů

S účinností od  ledna 2020 platí nová po-
vinnost pro obce zajistit místa pro oddělené 
soustřeďování jedlých olejů. Občané v  Ko-
pidlně měli možnost třídit použité oleje již 
od roku 2016. Nyní přibyla další místa, kam 
můžeme jedlý olej a  tuk odkládat. Sběrné 
nádoby, do kterých oleje a tuky odkládáme 
v  uzavřených plastových lahvích, najdeme 
na těchto stanovištích u kontejnerů na další 
tříděný odpad:

Sídliště U Cihelny – bývalé bytovky cukro-
varu, bývalé bytovky st. statku, před prodej-
nou U Nádraží, na náměstí za restaurací Rad-
nice, na křižovatce ulic Husova a Na Sklípku, 
v částech města Kopidlna – ve Mlýnci u bý-
valé školy (nyní knihovna), v Ledkově u bý-
valé hasičské zbrojnice, v  Drahorazi proti 
bytovce a ve Pševsi u zastávky ČSAD.

Do  těchto nádob nepatří technické oleje 
(převodové, motorové, tlumičové), maziva 
a kapaliny. Tyto oleje lze odevzdat na sběr-
ném dvoře v Kopidlně.

Proč třídit jedlé oleje a tuky
Odpadní jedlé tuky je možné použít při 

výrobě metylesteru, který se přidává do naf-
ty jako biopalivo. Další využití je v kosmetic-
kém průmyslu, gumárenství a v chemickém 
průmyslu.

Oleje také často končí v kanalizacích, kde 
následně ucpávají kanalizační čerpadla a re-
álně zkracují životnost kanalizace.

Pokud odevzdáme olej v uzavřených PET 
lahvích do  nádob k  tomu určených, pomá-
háme životnímu prostředí a řešíme problém 
zanášení kanalizace.               Monika Kovářová
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Lavičky, odpadkové koše a stojany na kola. 
Další krok proměny náměstí

Plošiny ve zdravotním středisku 
pomohou imobilním pacientům

Na nový vzhled zrekonstruované části ko-
pidlenského náměstí si všichni pomalu zvy-
káme. Užitnou i estetickou hodnotu tohoto 
veřejného prostranství nepochybně zvýší 
pořízení mobiliáře – laviček, odpadkových 
košů a stojanů na kola. Vybavení je objedná-
no, termín dodání začátek března (uzávěrka 
KL je koncem února). Těšit se můžeme na 8 
laviček, 7 odpadkových košů a  5 stojanů 
na kola; to vše bude rozmístěno tak, aby co 
nejlépe sloužilo obyvatelům a  návštěvní-
kům Kopidlna. Při výběru mobiliáře muselo 
město dbát na  doporučení památkového 

Dostat se po schodech do ordinací umís-
těných v  1. patře kopidlenského zdravotní-
ho střediska bylo donedávna pro mnohé 
pacienty velkým problémem. Ale už není 
a  nebude, a  to díky nově nainstalovaným 
elektrickým plošinám u  schodišť. Plošiny 

úřadu a zohledněno bylo také riziko poško-
zení vandaly. Instalaci provedou pracovníci 
Místního hospodářství; jednotlivé prvky bu-
dou připevněny k zemi, aby svá místa neo-
pouštěly.

Projekt Revitalizace Hilmarova náměstí 
v Kopidlně je realizován po etapách, protože 
na celou akci město nemá vlastní prostřed-
ky. Kdy bude akce pokračovat a  zda bude 
rekonstrukce druhé poloviny náměstí pro-
vedena najednou, nebo po  částech, není 
rozhodnuto.                                                         (kl)

jsou samoobslužné, obsluha je jednoduchá, 
návod je na dolním i horním stanovišti.

Ani tato akce se neobešla bez zapojení 
pracovníků organizační složky Místní hospo-
dářství; ti zhotovili přívod elektřiny k ovládá-
ní plošin.                                                                (kl)

Ke  zdravotnímu středisku v  ul. Tomáše 
Svobody byly přemístěny stojany na kola 
původně umístěné před hospůdkou 
Na Radnici a byl pořízen nový odpadko-
vý koš.                                                                 (kl)

Součástí všech akcí, na  které čerpá měs-
to dotace, je tzv. povinná publicita. Re-
konstrukce základní školy není výjimkou, 
proto pracovníci Místního hospodářství 
instalovali k budově školy v ulici Tomáše 
Svobody konstrukci pro umístění billboar-
du, na  němž budou uvedeny důležité in-
formace o akci.                                                  (kl)
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Trable s bankomatem se podařilo vyřešit
Další část školního 
statku se proměňuje

Oprava střechy se vydařila

Když loni město Kopidlno dostalo od Čes-
ké spořitelny, a. s., oznámení o záměru ukon-
čit provoz v kopidlenské pobočce, marně se 
snažilo jednat o zachování pobočky. Stejně 
marné bylo jednání s jinými bankami a nabí-
zení uvolněného prostoru.

Zpočátku nebyla Česká spořitelna naklo-
něna ani záměru přemístění bankomatu 
na  druhou stranu náměstí, do  budovy sta-
rého zdravotního střediska. Při několiká-
tém jednání Česká spořitelna na přemístění 
přistoupila, avšak s  podmínkou, že město 
na své náklady připraví nové místo pro ban-
komat. Ponechání bankomatu na  původ-
ním místě by městu komplikovalo jakékoli 
využití nebytového prostoru po  pobočce 
spořitelny, protože ČS musí mít k bankoma-

Pracovníci Místního hospodářství opra-
vili střechu hospodářské budovy u  čp. 
101 v  Kopidlně (dům proti křižovatce ulic 
Husova a  Na  Sklípku). Na  havarijní stav 
střechy loni upozornil kontrolní výbor Za-
stupitelstva města Kopidlna. Byla prove-
dena částečná výměna dvou krovů, vaznic 
a  střešních latí; náklady na  materiál byly 

minimální, dřevo na novou vazbu bylo po-
užito z městského lesa, s nařezáním pomo-
hl zdejší dřevařský podnik Benko a střešní 
krytina byla použita zčásti původní a zčásti 
z vlastních zásob. Díky šikovnosti pracovní-
ků MH dostal objekt novou tvář, za kterou 
by se nemusel stydět ani ten nejlepší profík 
v daném oboru.                                               (kl)

tu přístup zevnitř. Také možnost odstraně-
ní rampy umožňující bezbariérový přístup 
k  původnímu bankomatu byla pro město 
významná, a to v souvislosti s loni provádě-
nou rekonstrukcí části náměstí. Město tedy 
přistoupilo na  požadavky České spořitelny 
a pracovníci Místního hospodářství upravili 
prostor v  budově čp. 90, kam pak koncem 
roku ČS bankomat přestěhovala.

Práce hochů z Místního hospodářství tím 
ale neskončily, protože uživatelé bankomatu 
si stěžovali na chybějící zastřešení, a také po-
třeba osvětlení loga si vynutila jejich zásah. 
Oba dodatečné požadavky dobře zvládli 
a nyní bankomat slouží ke spokojenosti oby-
vatel i návštěvníků Kopidlna.                         (kl)

Objekt bývalého „školního statku“ 
v Lipové ulici město před několika lety 
koupilo se záměrem využít ho k něko-
lika účelům. Kompletně zrekonstruo-
vaná přední část budovy už půl roku 
slouží jednotce sboru dobrovolných 
hasičů. Zadní část budovy bude vyu-
žívána jako zázemí organizační složky 
Místní hospodářství; pracovníci zde 
budou mít dílny, garáže, sklady a  šat-
nu. Už byla pořízena a  instalována 
dvoje nová garážová vrata a  nyní se 
pracuje na  elektroinstalacích. Většinu 
prací provedou pracovníci Místního 
hospodářství, dodavatelsky bude pro-
veden jen nový strop se zateplením, 
jehož součástí bude i  výměna trámů; 
sádrokarton pod stropy už pracovníci 
MH zvládnou sami.                                 (kl)
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Ve Pševsi vzniká 
nová digitální mapa

Od druhého lednového týdne v obci 
probíhá „nové měření katastrální 
mapy“ v  zastavěné části katastrálního 
území Pševes.

Katastrální úřad pro Královéhradec-
ký kraj, Katastrální pracoviště Jičín, 
provádí v obci nové měření katastrální 
mapy v zastavěné části obce.

Katastrální úřady v  souladu s  usne-
sením vlády ČR č.  815 z  8. 10. 2014, 
kterým byla schválena Strategie rozvo-
je infrastruktury pro prostorové infor-
mace v  České republice a  kde jedním 
z cílů je Rozvoj prostorových dat veřej-
né správy, mají za úkol nahradit katas-
trální mapy s nízkou přesností mapami 
přesnějšími. Základním technickým 
řešením pro naplnění výše uvedeného 
cíle zvyšování geometrické kvality ka-
tastrálních map je nové mapování.

V  katastrálním území Pševes je 
na  části katastrálního území kvalitní 
digitální mapa vzniklá na  základě vý-
sledku komplexní pozemkové úpravy, 
zapsaná v  katastru nemovitostí 15. 6. 
2018.

V zastavěné části katastrálního úze-
mí Pševes je tedy vhodné vzhledem 
k navázání na komplexní pozemkovou 
úpravu provést obnovu operátu no-
vým mapováním. Nové mapování je 
vytvoření digitální katastrální mapy. 
Mapa vzniká na  základě zjišťování 
průběhu hranic po  osobním jednání 
s vlastníky přímo v terénu a následné-
ho zaměření zjištěných hranic. Přes-
nost měření je dána základní souřad-
nicovou chybou 14 cm. Z  výsledků 
měření bude vyhotovena digitální ka-
tastrální mapa.

Jak probíhá zjišťování průběhu hra-
nic. Vlastníci nemovitostí jsou vyzváni 
dopisem, kde je uvedeno datum a čas 
setkání s komisí, kterou tvoří předseda 
– pracovník katastrál. pracoviště v  Ji-
číně – a  zástupce obce, vyslaný MěÚ 
v Kopidlně.

Vlastníci jsou vyzváni, aby komisi 
ukázali průběh hranice. Ta by měla být 
označena kamennými nebo plastový-
mi mezníky, hřeby, sloupky plotu, rohy 
budov atd. Pokud hranice není stabili-
zována, komise označí její průběh do-
časně kolíkem.

V  současné době – 10.  2. – je již 
polovina obce zaměřena a  mapování 
probíhá až na  ojedinělé výjimky bez 
problémů.

Doufám, že i zbylá část obce proběh-
ne bez problémů.

Jana Čtvrtečková

Kdy je v Kopidlně a místních částech zkrácen  
noční klid a co to znamená pro občany i pořadatele

Noční klid je stanoven zákonem a  je to 
doba od  22:00 do  6:00 hodin. Kdo v  této 
době ruší okolí hlukem, dopouští se pře-
stupku. A  pokud bude okolí obtěžováno 
příliš, může se rušitel dočkat zásahu Policie 
ČR, kterou někdo z  okolí požádá o  pomoc. 
Trestem za  rušení nočního klidu může být 
pokuta až do výše 10.000 Kč.

Obce mají možnost noční klid v některých 
dnech zrušit nebo zkrátit. Chce-li to obec 
udělat, musí vydat obecně závaznou vyhláš-
ku (OZV), což je právní předpis platný pouze 
pro území obce, jejíž zastupitelstvo ji vyda-
lo. V  OZV o  zrušení či zkrácení nočního kli-
du musí být přesně uvedeny dny, v nichž je 
noční klid zrušen či zkrácen, a pokud nemají 
akce, s nimiž zrušení nebo zkrácení nočního 
klidu souvisí, pevně stanovené datum, musí 
být datum jejich konání zveřejněno min 5 
dnů před jejich konáním na  úřední desce 
obecního úřadu.

Kopidlno možnost zkrátit noční klid vyu-
žilo; zrušen není v  Kopidlně nikdy. Všechny 
akce, při nichž je noční klid zkrácen, jsou uve-
deny v obecně závazné vyhlášce o zkrácení 
nočního klidu, která je stejně jako všechny 
ostatní platné OZV zveřejněna na webových 
stránkách města v  části „povinně zveřejňo-
vané informace“.

V Kopidlně je noční klid zkrácen na dobu 
od 01:00 do 06:00 v těchto dnech:

 − v noci z 31. prosince na 1. ledna
 − v noci z 30. dubna na 1. května
 − při akci Kopidlenské slavnosti – pouze 
v Kopidlně

 − při akci Bluegrass festival – pouze v Ko-
pidlně

 − při koncertu rockových kapel na hřišti FK 
Kopidlno – pouze v Kopidlně

 − při akci Pouťové posezení v Mlýnci – pou-
ze v Mlýnci

 − při akci Zatoulaný dětský den a soused-
ské posezení ve Pševsi – pouze ve Pševsi

 − při akci Pouťové posezení v Drahorazi – 
pouze v Drahorazi
Přesná data konání akcí jsou zveřejněna 

na  úřední desce, postupně jsou uveřejňo-
vána v Informačním letáku a jsou uvedena 
i za tímto článkem.

U jednotlivých akcí je určeno, pro jakou 
část Kopidlna je noční klid zkrácen. Není 
totiž důvod, aby mohli být hlukem obtěžo-
váni např. obyvatelé Mlýnce, když je v Dra-
horazi posvícení.

Jiným způsobem než uvedením v obec-
ně závazné vyhlášce nelze dosáhnout zru-
šení ani zkrácení nočního klidu. Neexistují 
výjimky z platné obecně závazné vyhlášky, 
ani zastupitelstvo či rada nemohou výjim-
ku povolit. Zastupitelstvo může OZV zrušit 
či změnit, je to však delší proces.

Jakékoli akce – přístupné veřejnosti i ro-
dinné oslavy – mohou být pořádány, a  to 
i  venku. Od  22:00 do  6:00 hodin však je-
jich účastníci nesmí zpěvem a podobnými 
hlasitými projevy obtěžovat okolí. A určitě 
lze stanovená zkrácení nočního klidu vy-
užít a  rodinné a  podobné oslavy, které se 
v  letních měsících často odehrávají na za-
hradách, naplánovat na noci se zkráceným 
nočním klidem. I  hodně veselí hosté jsou 
pak chráněni před rozzlobenými či nešťast-
nými sousedy.

Lenka Kropáčková

Termíny konání letošních akcí,  
při nichž je zkrácen noční klid:

6. 6. 2020 Koncert rockových kapel

20. 6. 2020 Kopidlenské slavnosti

15. 8. 2020 Bluegrass festival

27. 6. 2020 Dětský den a pouťové posezení – Drahoraz

22. 8. 2020 Zatoulaný dětský den – Pševes

ODBORNÁ PŘEDNÁŠKA 
A ŘÍZENÁ DEGUSTACE VÍN
Vinařství Líbal, s. r. o.
17. 4. 2020 od 19.00 hodin /  KVC Kopidlno
Vstupné 150 Kč

Předprodej vstupenek v KVC. 
Omezená kapacita, nutná rezervace míst předem.

Přednášku provede:
Vinný sklípek u Staňků z Češova u Jičína

• Ochutnávka 9 druhů vín.
• Odborný výklad a správný postup degustace.
• Vhodné kombinace snoubení.
• Moravské občerstvení – uzená masa, klobásky, 

škvarky, sýry, ...
• Po skončení degustace možnost nákupu 

degustovaných vín.
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Zemřela nejstarší občanka  
Marie Bradáčová

Ve  věku 98 let zemřela 28. prosince 
2019 nejstarší občanka Pševsi, místní 
rodačka, paní Marie Bradáčová, rozená 
Svobodová. Rozloučení se konalo v kos-
tele v Drahorazi, kde byla i pohřbena. (jč)

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Zemřel Ing. Julius Hájek

V sobotu 1. února 2020 se lidé moh-
li v  Drahorazi naposledy rozloučit 
s  Ing.  Juliem Hájkem (zemřel v  Praze 
18. 1. 2020 ve  věku 84 let). Smuteční 
průvod se za  doprovodu hudby ubíral 
pěšky z křižovatky ve Pševsi do draho-
razského kostela, kde se konala záduš-
ní mše svatá, poté byl zemřelý uložen 
do rodinné hrobky.

Julius Hájek se narodil v  Praze, ale 
vyrůstal a žil ve Pševsi, chodil do školy 
v Drahorazi a na drahorazském hřbito-
vě jsou pochováni někteří jeho rodinní 
příslušníci. Pan Hájek byl v  posledních 
letech mimo jiné mecenášem zdejšího 
kostela sv. Petra a Pavla, na jehož opra-
vu (sanktusníku a  střechy) přispěl ne-
malou finanční částkou. O životě pana 
Hájka a jeho rodiny napíšeme více v ně-
kterém z příštích čísel KL.                    (zgl)

Rozmary počasí
Letošní paní Zima na nás asi opět zapo-

mněla.
Je únor, pole jsou krásně zelená a na za-

hrádce už začínají kvést první jarní kvítka.
Pranostiky praví:
Na  Hromnice (2. února) musí skřivánek 

vrznout, i kdyby měl zmrznout.
Únor bílý, pole sílí.
To se u nás asi taky nevyplní.
Ale jinak tomu bylo v  únoru 1928 

v  Chroustově. Mrazy od  -20  °C do  -37  °C 
a  nejvyšší mráz v  obci přes -40  °C. Sněhu 
bylo místy až tři metry, auta dva měsíce ne-
jezdila a v obci zmrzly ovocné stromy. V re-
víru uhynula srnčí zvěř. Zahynuli i bažanti, 
jen koroptvím se nic nestalo. Celou dobu se 
prosekával led na obecním rybníku „Náves-
níku“ a  z  1700 kusů kaprů zůstalo asi 400 
kusů.

Po celou dobu nepřetržitě v obci odstra-
ňovalo sníh dvanáct lidí. Byl nedostatek 
paliva, tak muselo být přerušeno vyučová-
ní na  zdejší škole. (Opsáno z  kroniky obce 
Chroustov, okr. Nymburk.)

Takovou zimu bychom si jistě nepřáli.
Marie Špicarová, Mlýnec

Beseda 24. 4. 2020 
od 18 hodin v KVC

Černobyl – spící peklo
Tomáš Kubeš, fotograf, novinář a cestova-
tel, nás zavede na  místo havárie jaderné 
elektrárny v Černobylu, která před 34 lety 
ovlivnila svět. Jak vše proběhlo, co se stalo 
po  výbuchu, jak to vypadá dnes v  zaká-
zané zóně? Příběhy lidí, kteří neměli žít, 
nebo si naopak na sklonku života vybrali 
zakázanou zónu jako svůj domov. Vydáme 
se do  města duchů Pripjať, ale i  do  okolí 
poznat, jak vypadá místo dnes.

Roční plán rozvoje města Kopidlna na rok 2020
Investice zahrnuté v rozpočtu k 11. 12. 2019

Název akce Realizační částka 
v roce 2020

Dotace 
ve výši Kč

Dotace 
poskytnuta z Poznámky

Revitalizace náměstí 
Kopidlno - chodník I

6 500 000 Kč 2 700 000 Kč SFDI: 2 700 000
Prodloužení realizace do roku 2020, dotace 
SFDI 2,7 mil. Kč, v částce jsou zahrnuty náklady 
na archeology. 

Rekonstrukce ZŠ II. st - 
budova II. st.

28 450 000 Kč 4 000 000 Kč
KHK: 4 000 000 
OPŽP: 7 000 000

Předpokládané náklady na realizaci I. etapy - 
budova II. stupně - vnitřky + vnějšky.  V částce 
zahrnuto TDS (475 tis. Kč), AD (126 tis. Kč), BOZP 
(50 tis. Kč), Dotační management (81 tis. Kč)  . 
Na dotaci z OPŽP předpokládáme obdržení RoPD 
začátek roku 2020.

Velkokapacitní cisterna 7 846 850 Kč 7 300 000 Kč
IROP: 6 600 000 
KHK: 700 000

Celkové náklady na akci dle SOD

Ledkov žádost o dotaci 182 000 Kč 0 Kč NPŽP 70%

Předpokládané náklady na realizaci akce jsou 
11 000 tis. Kč. Žádost o dotaci podáme do NPŽP 
na přivaděč (Psinice-Ledkov), kde maximální 
částka dotace je 3 000 tis. Kč. Na rozvody 
v obci bude požádáno do dotačního titulu KHK 
do 03/2020, kde můžeme zažádat o cca 4 000 
tis. Kč.VŘ na akci by mělo být realizováno pod-
zim 2020 po obdržení právních aktů přidělení 
dotace.

Chodník Lipová - výměna 
obrub 

650 000 Kč 0 Kč Realizace bude provedena dodavatelsky.

Chodník Jičínská, Lipová 800 000 Kč 0 Kč Realizaci provede MH.

Plošina zdravotní středisko 312 000 Kč 0 Kč Realizace bude provedena dodavatelsky.

Nákup parcel Luční II 1 700 000 Kč 0 Kč Splátky rozděleny dle domluvy s majiteli.

Protipovodňový varovný 
systém 

150 000 Kč 0 Kč NPŽP 70%

Předpokládané nákl. Na realizaci akce: 3 500 
tis. Kč, spoluúčast města: 1 000,- tis. Kč, žádost 
o dotaci bude podaná 12/2019. Investice bude 
zrealizovaná pouze v případě přidělení dotačních 
prostředků

PD ul. Tyršova, Havlíčkova, 
Bezručova U nádraží

300 000 Kč 0 Kč Předpokládané odevzdání PD 06/2020

CELKEM 46 590 850 Kč 14 000 000 Kč

Roční plán rozvoje města Kopidlna na rok 2020 schválilo Zastupitelstvo města Kopidlna  11. 12. 2019 usnesením č. 124/9/3/2/2019.

NPŽP - Národní program Životního prostředí
RoPD - rozhodnutí o přidělení dotace

ŽoD - zpracování žádosti o dotaci
VŘ - zpracování výběrového řízení na dodavatele

PD - projektová dokumentace
AO - zpracování analýzy odpadů
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Spolky jsou důležitou součástí společnosti.  
Co jim nabízí město Kopidlno?

Spokojenost člověka v  místě bydliště zá-
visí na mnoha okolnostech. Mezi nejdůleži-
tější jistě patří práce v dostupné vzdálenosti 
a  vybavenost sídla (škola, lékaři, obchody 
a restaurace, provozovny služeb, zařízení pro 
kulturní a  sportovní vyžití). Možnost aktivit 
ve volném čase také není zanedbatelná, tím 
jsme u  kulturních zařízení, sportovišť a  jiné 
zájmové činnosti.

A  jak jsme na  tom s  možnostmi zájmové 
činnosti v Kopidlně? Z mého pohledu docela 
dobře. Kalendář akcí 2020 má asi 70 řádků, 
tedy 70 sportovních, kulturních a společen-
ských akcí; mnohé pořádá město, několik 
akcí spolupořádá město se spolky a řadu akcí 
pořádají spolky. Z oblasti sportu v „kalendá-
ři“ nejsou uvedena sportovní utkání ani pra-
videlná či nepravidelná cvičení v  městské 
sportovní hale.

Spolky v  Kopidlně působí jak tradiční, 
např. sportovci, včelaři, hasiči, myslivci, Čer-
vený kříž, modeláři apod., tak výjimečné, 
přímo kopidlenské (Kopísek a  Kopidlenské 
žížalky), které vznikly asi proto, aby zaplnily 
mezery v nabídce možností trávení volného 
času a  nabídly aktivity, které ve  městě chy-
běly.

Názor na to, zda město spolkům pomáhá 
přiměřeně, málo, nebo příliš, si udělá každý 
podle svých zkušeností. Jedno je jisté – spol-
ky jsou samostatnými subjekty, město je 
nezřizuje, není jejich členem, jakákoli spolu-
práce či vzájemná jednání jsou spoluprací či 
jednáním dvou (či více) rovnocenných part-
nerů, a  když se spolupráce a  jednání daří, 
přináší to užitek oběma stranám a mnohdy 
i ostatní veřejnosti.

Veřejně řečený názor, že město Kopidlno 
pro spolky nic nedělá, mě před časem přiměl 
k sepsání (určitě ne úplného) přehledu.

Co město Kopidlno nabízí spolkům

• Město Kopidlno každoročně vypisuje 
dotační program na  podporu zájmové 
činnosti; v  minulých letech rozdělovalo 
částku cca 350 000 Kč a s podporou zájmo-
vé činnosti počítá i  do  budoucna. Dotaci 
mohou získat nejen spolky, ale i  fyzické 
osoby. Dotační program pro rok 2020 
je schválen a  vyhlášen a  žádosti mohou 
být podávány do  konce března; dotační 
program i  formulář žádosti jsou na webu 
města. (Nic není zadarmo, příjemci dotací 
se musí zavázat např. k  tomu, že o  svých 
aktivitách budou informovat v  Kopidlen-
ských listech, dají zprávu pro kroniku, vy-
pomohou při pořádání akcí či půjčí městu 
na akce své prostory.)

• Zdejší spolky mohou ke  svým schůzkám, 
vzdělávacím, společenským a  podobným 

akcím bezplatně využívat prostory tzv. 
zázemí v Kulturním a vzdělávacím centru 
(KVC, čp. 86, vedle fary). Součástí zázemí 
je i kuchyňka a sociální zařízení; prostory 
jsou přístupné i osobám se sníženou mož-
ností pohybu. Kapacita zázemí je cca 35 
osob. Ze zázemí je vstup přímo na dětské 
hřiště. Užívání musí být včas dohodnuto 
s vedoucí KVC.

• K  akcím s  vyšším počtem účastníků mo-
hou spolky bezplatně využít malou scénu 
a  ateliér v  1. patře KVC, které jsou dosta-
tečně prostorné, ale jsou vybavené pouze 
židlemi pro cca 70 osob, ne stoly; není zde 
kuchyňka. Pro přednášky, besedy, výstavy 
a menší kulturní vystoupení jsou prostory 
ideální; samozřejmostí je sociální zařízení 
a  plošina pro přístup osob se sníženou 
možností pohybu. Užívání je třeba dohod-
nout předem s vedoucí KVC.

• Ke sportovním (i jiným) aktivitám je mož-
né využívat prostory ve  sportovní hale 
města (u  základní školy v  ul. T. Svobody). 
V  hale je nejen velká tělocvična, ale také 
dva menší sály. Užívání, za  které se platí 
částky od 180 do 220 Kč za hodinu, je tře-
ba dohodnout předem se správkyní haly. 
Hala dlouhodobě nabízí své prostory pro 
činnost mateřských klubů, pro které má 
i některé pomůcky; toto užívání je place-
né, cena je od 100 Kč do 110 Kč za hodinu.

• K  venkovním sportovním aktivitám je 
možné využívat víceúčelové sportovní hři-
ště (bývalý zimní stadion). Sportovní plo-
cha je bezplatně zpřístupněna spolkům 
a široké veřejnosti. O letních prázdninách 
je otevíráno denně a podobné je to v zimě, 
jsou-li podmínky k vytvoření ledu; většinu 
roku je třeba využití předem dohodnout. 
Hřiště je využíváno i k venkovním kultur-
ním akcím. U hřiště je klubovna a sociální 
zařízení, jejich využití musí být dohodnuto 
předem a  je placené. Jednotná cena činí 
200 Kč za hodinu a vybírá se vratná kauce 
2000 Kč.

• Kulturní a  vzdělávací centrum pro spolky 
bezplatně tiskne písemnosti, pokud jsou 
v přiměřeném rozsahu a množství.

• Město bezplatně zveřejňuje informace po-
skytnuté spolky, např. hlášením místním 
rozhlasem, uveřejněním v  Informačním 
letáku, vyvěšením plakátků v  Kopidlně 
i na vesnicích, zveřejněním na facebooku 
Kopidlenských listů, zveřejněním v  Kopi-
dlenských listech. Informační leták je vy-
dáván každý měsíc a je doručován do poš-
tovních schránek domácností ve  všech 
částech Kopidlna (Kopidlno, Drahoraz, 
Mlýnec, Pševes, Ledkov); texty ke  zve-

řejnění musí být zaslány nebo předány 
na  městský úřad včas, ideálně kolem 20. 
dne v měsíci.

• Spolkům, které nevlastní nemovitost, 
umožňuje město uvedení sídla spolku 
v objektu města, a to po uzavření dohody 
o podmínkách přebírání písemností.

• V částech Drahoraz, Mlýnec a Pševes mo-
hou místní spolky i  obyvatelé využívat 
prostory v  objektech vlastněných měs-
tem, tj. v  Drahorazi v  čp. 21 klubovna 
(volební místnost), v  Mlýnci společenský 
sál a  knihovna v  bývalé škole a  klubov-
na v  hasičárně, ve  Pševsi společenský sál 
a klubovna v hasičárně.

• Za zmínku stojí i bezplatný přístup k inter-
netu poskytovaný knihovnou (v  budově 
KVC a v knihovně v Mlýnci) a možnost vy-
užít služeb informačního centra v KVC.

• Několika spolkům a skupinám město půj-
čuje nebytové prostory k  zájmovým ak-
tivitám či k  uskladnění věcí (v  těchto pří-
padech většinou město požaduje úhradu 
energií).

• Město informuje spolky o dotačních mož-
nostech (kraj).

Kdo se zapojuje do pořádání akcí pro ve-
řejnost nebo to alespoň někdy zkusil, ví, kolik 
práce je třeba přípravě a uspořádání akce vě-
novat. Spolky jsou důležitou součástí společ-
nosti a město si práce jejich členů váží a dle 
svých možností jim pomáhá.

Lenka Kropáčková

Město vyhovělo požadavku osadního vý-
boru Drahoraz na zhotovení nové vývěs-
ky a plakátovací plochy, obojí je umístěno 
před čp. 21 (kde je společenská místnost 
sloužící pro schůzky osadního výboru 
a také jako místnost volební).                     (kl)

Nová vývěska
v Drahorazi
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I. Základní principy a vymezení pojmů
Program upravuje poskytování dotací z rozpočtu města Kopidlna v roce 2020 v souladu se zákonem 
č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpisů a zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů.
Poskytovatelem dotací je město Kopidlno (dále jen „město“) zastoupené Ing. Hanou Masákovou, 
MBA, starostkou města.
Dotací se rozumí peněžní prostředky poskytnuté z rozpočtu města fyzické nebo právnické 
osobě na stanovený účel uvedený v tomto Programu pro poskytování dotací v roce 2020 (dále 
jen „Program“). 
Na poskytnutí dotace není právní nárok.
Vyúčtováním dotace se rozumí přehled o použití prostředků z dotace. 

II. Účel a důvod poskytování dotací 
Finanční prostředky jsou určeny na podporu aktivit v oblastech

a. tělovýchovy a sportu
b. kultury
c. zájmové činnosti
d. společenského života

Důvodem poskytování dotací je vytváření podmínek pro uspokojování potřeb občanů v oblastech 
tělovýchovy a sportu, kultury, zájmové činnosti a společenského života na území města Kopidlna

III. Objem finančních prostředků
Celkový předpokládaný objem finančních prostředků určených na dotace v roce 2020 je 
ve výši 350 000 Kč. 
Výši dotace jednotlivým žadatelům schvaluje Zastupitelstvo města Kopidlna.

IV. Kritéria pro stanovení výše dotace
Kritéria pro stanovení výše dotace: 

a. počet osob, u spolků počet členů
b. počet dětí a mládeže do 18 let 
c. počet dětí a mládeže ze sociálně znevýhodněných skupin
d. počet seniorů 
e. počet akcí
f. počet akcí pro veřejnost pořádaných žadatelem
g. předpokládaný počet návštěvníků akcí pro veřejnost 
h. podíl dotace na celkových nákladech
i. reprezentace obce

V. Okruh způsobilých žadatelů
Žadatelem o dotaci může být 

a. fyzická osoba 
b. právnická osoba, která nebyla založena za účelem podnikání

VI. Lhůty pro podání žádosti a pro rozhodnutí o žádosti
Lhůta pro podání žádostí: od 19. 3. 2020 do 31. 3. 2020

Lhůta pro rozhodnutí o žádostech: od 15. 4. 2020 do 30. 6. 2020
Žádosti o dotace se podávají na formuláři, který je přílohou tohoto Programu. 
Žádost lze podat 

a. osobně na podatelně Městského úřadu Kopidlno 
b. poštou na adresu Městský úřad Kopidlno, náměstí Hilmarovo 13, 507 32 Kopidlno 
c. elektronicky se zaručeným elektronickým podpisem žadatele na adresu podatelna@

kopidlno.cz

VII. Kritéria pro hodnocení žádosti
Kritéria pro hodnocení žádostí jsou: 

a. úplnost a správnost vyplnění žádosti a všech příloh 
b. podání žádosti ve stanovené lhůtě
c. soulad žádosti s Programem 
d. dodržení povinností příjemce dotace poskytnuté v minulém roce. 

VIII. Podmínky pro poskytnutí dotace 
Příjemce dotace se ve veřejnoprávní smlouvě zaváže splnit tyto podmínky: 

a. použít dotaci k účelu, ke kterému byla poskytnuta
b. o své činnosti minimálně 1x ročně informovat prostřednictvím Kopidlenských listů
c. při informování veřejnosti prostřednictvím informačních letáků, billboardů a jiných reklam 

uvádět finanční podporu města 
d. souhlasit se zveřejňováním údajů o příjemci, výši a účelu dotace městem 
e. poskytnout zprávu o své činnosti pro kroniku města
f. nepoužít dotaci na mzdy, platy, odměny za práce vykonávané na základě dohod o pracích 

konaných mimo pracovní poměr ani na jakoukoli jinou formou vyplácené odměny za práci 
g. umožnit městu provedení kontroly podle zákona č.320/2001 Sb. o finanční kontrole 

ve veřejné správě
h. pokud příjemce vlastní vhodné prostory, poskytnout je bezplatně na pořádání 3 akcí města
i. na výzvu města zajistit účast a bezplatnou pomoc členů příjemce při min. dvou akcích města
j. ve stanovené lhůtě předložit vyúčtování dotace a případnou nespotřebovanou dotaci 

vrátit městu

IX. Termíny a podmínky vyúčtování
Žadatel je povinen předložit vyúčtování nejpozději do 31. 1. 2021 
Povinnou přílohou vyúčtování jsou kopie účetních dokladů o použití dotace v době od 
1. 1. do 31. 12. 2020 a doklady nebo informace o splnění povinností příjemce.
Vyúčtování se podává na formuláři, který je přílohou tohoto Programu. 

X. Závěrečná ustanovení 
Tento program byl schválen Zastupitelstvem města Kopidlna dne 12.02.2020 usnesením č. 
146/10/8/1/2020. 
Přílohy:
Formulář Žádost o poskytnutí dotace 
Formulář Vyúčtování dotace 

 Ing. Hana Masáková, MBA, starostka města

Program poskytování dotací v roce 2020
Vyhlašovatel: město Kopidlno

Webové stránky 
města v novém 
kabátě

Návštěvníci webových stránek města 
Kopidlna nemohou přehlédnout zcela 
nový vzhled webu. Věříme, že si uživatelé 
rychle zvyknou a  ocení hlavně přizpůso-
bení stránek pro používání v mobilních te-
lefonech a tabletech. Součástí webu města 
je i stránka místní části Drahoraz, protože 
má bohatou historii a osadní výbor, který 
si bude stránku aktualizovat. Nový vzhled 
mají také weby KVC a  knihovny; oba ho 
už opravdu potřebovaly. Doufáme, že ná-
vštěvníci stránek rychle najdou, co potře-
bují a co je zajímá.                                         (kl)
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Roman Kotlář hostem cyklu POL

POL odstartovali Michal Zikmund 
a Radka Hnátová

V kopidlenském Kulturním a vzdělávacím 
centru jsme 4. února 2020 mohli navštívit 
druhou besedu z cyklu POL, tentokrát s Ro-
manem Kotlářem ml.

POL – příběhy „obyčejných“ lidí – je cyklus 
besed s  osobnostmi z  Kopidlna nebo mají-
cími ke Kopidlnu nějaký vztah. Výběr osob-
ností můžeme ovlivnit tím, že organizátorce 
sdělíme, koho bychom v cyklu rádi viděli.

Besedy s Romanem Kotlářem se zúčastni-

V  KVC se nám rozjel, k  mé radosti, cyklus 
POL – Příběhy „obyčejných“ lidí. Do  prvního 
dílu 4. prosince 2019 přijal pozvání Michal 
Zikmund s „trenérkou“ Radkou Hnátovou. Při 
menší účasti, o  to více v  rodinné atmosféře, 
jsme si povídali o  běhání a  přípravě na  ma-
raton, který Míša uběhl v roce 2019. Před sa-
motnou akcí jsem požádala rodinu a přátele 
Míši a Radky, aby o nich něco napsali. Sešlo se 
mnoho milých slov, která snad udělala oběma 
radost.

Mohu prozradit, že 28. března pojedu fan-
dit Radce, která poběží svůj první Sportisimo 
1/2Maraton v Praze. Určitě ji v tom Míša nene-
chá, a tak budu v cílové rovince mávat oběma.

Buďte součástí tohoto projektu. Navrhněte 
někoho, kdo podle vás bude zapadat do naše-
ho cyklu (výběr nemá hranice). Své tipy mů-
žete sdělit ústně na KVC Kopidlno, Hilmarova 
86 / e-mailem kvc@kopidlno.cz / telefonicky 
776 080 190.

Na vaše tipy se těší Míša Havelková

lo asi pětadvacet lidí a troufám si říci, že kdo 
akci navštívil, nelitoval. Dověděli jsme se, jak 
žil a co dělal v posledních čtyřech letech ví-
těz 1. ročníku televizní soutěže MasterChef 
Česko 2015. A nejen to – víme i, co a proč ho 
v blízké době čeká. Už při besedě zaznívaly 
hlasy, že bychom se s ním rádi sešli za něko-
lik měsíců znovu, protože určitě bude o čem 
vyprávět. Všichni návštěvníci pozorně po-
slouchali, padlo i mnoho dotazů a na všech-

ny Roman Kotlář ochotně a  podrobně od-
pověděl. Při zajímavém vyprávění utekly asi 
dvě a půl hodiny jak voda.

Termíny dalších dílů cyklu POL jsou uve-
deny v „Kalendáři akcí 2020“, nejbližší bude 
1. dubna se zástupci leteckomodelářského 
klubu, další pak 3. června. Budou-li besedy 
podobně příjemné a  pestré, jako ta s  Ro-
manem Kotlářem, zájem o  ně určitě bude. 
Máme se tedy na co těšit.                             (LK)

Dne 14. února 2020 proběhla v  KVC 
beseda o  ichtyóze s malým Martínkem 
Kadlecem a  jeho adoptivními rodiči. 
Přišly ho sem podpořit další dvě rodiny, 
které mají děti trpící touto nemocí. Ale 
nejdříve bychom vám měli vysvětlit, co 
je to vlastně ta ichtyóza.

Je to nemoc kůže, která se projevu-
je velmi suchou, zarudlou, ztluštělou 
a  rozpraskanou kůží. Pokud se věnuje 
dítěti dostatek péče, je možné i  „nor-
málně“ fungovat a chodit do školy. Ka-
ždé dítě má samozřejmě jiný průběh 
nemoci a  bohužel přípravky pro boj 
s  touto nemocí jsou drahé. Spolek ich-
tyóza, jehož jsou Kadlecovi zakladatelé, 
pořádá různé sbírky pro podporu těch-
to rodin.

Beseda byla moc zajímavá. Martínek 
je velice chytrý chlapec a  také ohrom-
ně upovídaný. Rodiče nám vyprávěli 
o adopci a o péči, kterou syn vyžaduje, 
a  Martínek je doplňoval vždy, když si 
myslel, že něco důležitého neřekli, což 
bylo každých pár vteřin. Nikdo z  nás 
do  té doby o  ichtyóze moc nevěděl, 
a dozvěděli jsme se mnoho informací.

Monika Austová

Beseda o ichtyóze
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Na cestě aneb 5 let 
s batohem na zádech
Cestovatelská přednáška 
Hany Jampílkové

Cestovatelské besedy Hanky Jampílkové 
z Mlýnce jsou většinou hojně navštíveny.

Na akci se sejde rodina, přátelé a zvídaví 
hosté. O příspěvek do našich listů jsem po-
žádala jednoho z účastníků. No a Tomáš svo-
lil a napsal.                                                         (mh)

Přednáška Hanky Jampílkové o  její uply-
nulých 5 letech cestování byla velmi inspiru-
jící. Na  Hance je vidět, co člověku cestování 
dává, jak přispívá ke kvalitě života a osobní-
mu naplnění. Na stylu Hančiných cest je krás-
ně vidět, že cestování není mnohdy vůbec 
finančně náročné a  závisí jen na  osobním 
odhodlání.

Osobně mám také hodně rád akční dob-
rodružné cestování a  některými cestami mě 
Hanka inspirovala k  jejich realizaci, napří-
klad cesta do  Slovinských hor nebo na  Tre 
Cime v italských Dolomitech.

Tomáš Elstner    Ostrva nad Popradským plesem v Tatrách…                    … a stejná sestava na besedě v Kopidlně.

Beseda se spisovatelkou Hanou Marií Körnerovou
Dne 3. března 2020 k  nám při-

jela jedna z nejčtenějších autorek 
v kopidlenské knihovně paní Hana 
Marie Körnerová. Besedy pořádá 
už jen v  blízkém okolí, a  protože 
přibližně poslední dva roky bydlí 
v  Lázních Bělohradě, nebyl pro-
blém přijet do Kopidlna. Vyprávěla 
nám o svém životě, o tom dobrém 
i  špatném. Vyslechli jsme si růz-

né historky, které jsou popsané 
i  v  knihách, protože spousta věcí 
se jí stala osobně nebo je slyšela 
od  svých známých. Paní Körnero-
vá je velice energická žena, která 
umí zaujmout nejen knihami, ale 
i  svým přístupem k  životu, a  my 
jsme velice rádi, že jsme si ji mohli 
poslechnout.

Monika Austová
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Knihovna by měla být místo,  
kde vás vždy přivítá někdo s úsměvem
Na otázky KL odpovídá knihovnice Monika Austová

V  kopidlenské knihovně potkáváme 
od října loňského roku novou tvář. Knihov-
nice Monika Austová krátce po svém nástu-
pu vnesla do  knihovny dílčí změny, a  tak 
návštěvníky přivítalo i  nové prostředí. Jak 
to vidí po několikaměsíční zkušenosti, jsme 
zjišťovali v rozhovoru.

Jak se to přihodí, že se mladá holka 
chce stát knihovnicí? Co jsi dělala před-
tím a co tě přimělo přihlásit se do výbě-
rového řízení? A  vzpomeneš si, čím jsi 
chtěla být třeba v první třídě ZŠ?

Myslím si, že každý, kdo miluje knihy, by 
si alespoň na  okamžik přál stát se knihov-
níkem. Představa, že je celé dny obklopený 
knihami a pracuje s dětmi, je úžasná.

Předtím jsem dva roky pracovala na Úřa-
du práce v  Jičíně, kde jsem vyřizovala so-
ciální dávky. Žádná práce není samá duha 
a  úsměv, ale jakékoli negativní věci, které 
tam byly, vyvážil skvělý kolektiv. Důvodem, 
proč jsem tam skončila, bylo, že jsem tam 
byla pouze za  paní, která je na  rodičovské 
dovolené.

V  první třídě? Vzpomínám si, že jsme 
tehdy měli nějaký pracovní sešit a tam byla 
taková otázka. Zatímco všichni kolem tam 
psali, že by se chtěli stát zvěrolékařem, 
doktorem, princeznou, já jsem tam měla 
prázdno.

Jaké pro tebe byly začátky v  knihov-
ně? Bylo těžké se zorientovat? Co ti dě-
lalo největší problém, a  co naopak šlo 
samo?

Musím přiznat, že to bylo náročnější, než 
jsem čekala. Vlastně to, co si myslíme, že 
knihovníci dělají, je jen vrcholek ledovce. 
Navíc je to časově náročná práce. Do listo-
padu mě zaučovala bývalá knihovnice z Ji-
čína paní Michlová, která mi dost významně 
pomohla se zorientovat.

Když jsem přijela poprvé do  knihovny 
v Jičíně a slyšela jsem kolem sebe všechny 
ty knihovnické termíny, tak jsem se málem 
otočila ve dveřích. Naštěstí jsou knihovnice 
v Jičíně moc milé a vše mi vždy ochotně vy-
světlí.

Mým největším problémem je organizo-
vání akcí. Nikdy jsem nic neorganizovala, 
takže jsem ze začátku vůbec nevěděla, co 
vše je k tomu potřeba zařídit. Jinak takovou 
tu běžnou práci v  programu a  s  knihami 
jsem zvládala bez větších problémů.

Teď máš za sebou téměř půlroční zku-
šenost s vedením knihovny. Jaké dojmy 
v tobě zanechala? O co v knihovně usilu-

ješ a jak se ti daří realizovat plány? Napa-
dá mě například otázka, jak se ujal ranní 
čaj s knihovnou pro školáky.

Bohužel mé dojmy nejsou úplně pozitiv-
ní. Děti do  knihovny chodí každý den, ale 
pouze na  internet. Mám tu několik pravi-
delných dětských čtenářů a jsem za ně ve-
lice ráda, ale upřímně řečeno je potřeba, 
aby děti více četly. Vím, že spousta dětí má 
knihy doma, ale také od  dětí slyším větu, 
proč bych měl číst a je to nuda, až moc čas-
to. Ráda bych se v  budoucnu zaměřila víc 
na práci s dětmi.

Prvních několik dní poté, co jsme na-
bídli dětem možnost přijít na  ranní čaj 
do  knihovny, přišlo pár školáků dodělat 
domácí úkoly nebo tu jen tak posedět, ale 
dlouho to nevydrželo. Nyní občas zajdou 
děti vrátit knihu a půjčit si další ráno před 
školou, ale na čaj nechodí.

Úvodní revizi loni v říjnu jste s kolegy-
ní Míšou Havelkovou využily k proměně 
knihovny, takže se otevřela poněkud 
v  novém hávu. Jak nové uspořádání 
funguje? Má současná knihovna nějaký 
hendikep, který by bylo vhodné odstra-
nit? Máš plán, jak něco ještě vylepšit?

Chvilku trvalo, než se lidé zorientovali, 
kde hledat jaké písmeno, ale už si většina 
zvykla. Určitě je tu hodně věcí, které by bylo 
třeba vylepšit, a stále tu je dost věcí, které je 
potřeba dát do pořádku.

A  co lidé, tedy čtenáři, uživatelé, 
účastníci akcí? Mají kopidlenští obyvate-
lé zájem o četbu a další služby? Kolik má 

knihovna registrovaných čtenářů a  vý-
půjček? Kteří autoři a žánry jsou v Kopi-
dlně nejčtenější? Jaké akce pořádáš pro 
děti? Tento rozhovor připravujeme těsně 
před Měsícem čtenářů, možná by stálo 
za  to zmínit, co sis připravila i  při této 
příležitosti.

Máme tu spoustu pravidelných čtená-
řů, kteří se často účastní i  našich akcí. Re-
gistrovaných čtenářů máme za  minulý rok 
230 včetně mlýnecké pobočky a  výpůjček 
10  310. Oblíbené jsou thrillery a  romány 
pro ženy, naopak se tu například fantasy 
vůbec nečte. Momentálně nejžádanějším 
autorem detektivek je Robert Bryndza a ro-
mánovou spisovatelkou je Alena Mornštaj-
nová. Dlouhodoběji jsou mezi nejčtenější-
mi spisovateli například Patrik Hartl, Hana 
Marie Körnerová, Táňa Keleová-Vasilková 
a spousta dalších.

S dětmi děláme průběžně různé besedy 
a zrovna se připravujeme na Noc s Ander-
senem, která proběhne v Kopidlně poprvé. 
Tento rok uběhlo 20 let od  prvního pře-
kladu Harryho Pottera a  kamene mudrců 
do  českého jazyka. Děti budou rozřazeny 
do jedné ze čtyř kolejí (Mrzimor, Havraspár, 
Nebelvír, Zmijozel), zahrajeme si famfrpál 
a uvaříme nějaké lektvary.

Jak vidíš budoucnost? Máš nějaké 
plány, jak rozšířit nebo upravit nabídku 
knihovny? Napadá mě: jaká by měla být 
kopidlenská knihovna několika slovy? 
Chodíš se někam inspirovat? Vím, že ses 
už účastnila některých akcí pro knihov-
níky z  celého regionu. Jsi v  kontaktu 
s kolegyněmi a kolegy z jiných knihoven 
a sleduješ, co dělají oni?

Vždycky jsou nějaké plány, některé reali-
zovatelné, a  jiné ne. Dobré tipy, jak praco-
vat s dětmi, mi daly knihovnice v jičínském 
dětském oddělení, kde jsem se byla podívat 
na  besedu. Poradily mi, jak snáze navázat 
kontakt s  dětmi, aby chodily do  knihovny 
rády a budovaly si vztah ke knihám.

Ano, jsem v  kontaktu s  jinými knihovní-
ky a  sleduji jejich webové stránky. Vždy je 
třeba se něčím inspirovat. Na internetu jsou 
i  stránky, kde jsou různé hry a  vymyšlené 
programy pro děti předškolního věku i děti 
ZŠ, které píší učitelé, knihovníci nebo jen 
maminky.

Abych několika slovy shrnula, jaká by 
měla být knihovna, tak si myslím, že by to 
mělo být útulné a příjemné místo, kam člo-
věk chodí rád a kde vás vždy přivítá někdo 
s úsměvem.

Ptal se Martin Žantovský
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Tříkrálová sbírka je nejúspěšnější sbír-
kou v České republice. Počátkem ledna 
děti převlečené za tři krále lidem v uli-
cích a v domácnostech oznamují, že se 
v Betlémě narodil Ježíš. Za zvuku známé 
písně přejí šťastný nový rok a předávají 
drobné dárky – kalendáře, cukříky – 
a píší nebo lepí na dveře požehnání. Při 
tom sbírají peníze do úředně zapečetě-
ných pokladniček.

Oblastní charita Jičín organizovala le-
tošní sbírku ve 20 obcích a finanční dary 
ve  119 pokladničkách dosáhly úžasné 
částky 509  993 Kč. Výtěžek sbírky je 
určen na  podporu služeb pro rodiny 
s dětmi, na dobrovolnické aktivity a níz-
koprahové kluby pro děti a  mladistvé, 
na  přímou pomoc v  regionu, na  soci-
álně aktivizační služby, na  individuální 
pomoc v akutní nouzi. Část výtěžku pu-
tuje na realizaci humanitárních projektů 
v  zahraničí. Výsledky jednotlivých obcí 
naleznete na webu www.charitajicin.cz.

V Kopidlně vyšli králové do ulic v ne-
děli 5. ledna a v pondělí 6. ledna. Kole-
da byla zahájena v  místním kostele sv. 
Jakuba Většího, kde došlo k požehnání 
místní koledy. Letos byli dárci opravdu 
štědří a  vybralo se do  kasiček rekord-
ních 13  363 Kč. Koledu v  Kopidlně ob-
staraly Markétka Slavíková, Eliška Malí-
ková a Amálka Bořilová.

Děkujeme nejen dárcům, kteří do po-
kladničky přispěli, ale také všem koled-
níkům a  jejich doprovodu za čas, který 
sbírce věnovali. A děkujeme i za dotazy, 
proč jsme nepřišli i do vaší ulice. Je nás 
zatím málo, a tak některá místa navští-
vit nestíháme. Ale pokud byste chtěli 
zažít příští rok také zajímavý den s třemi 
králi a připojit se, sledujte náš facebook 
nebo web www.charitajicin.cz.

Bc. Šárka Barešová,  
koordinátorka tříkrálové sbírky

Jana Škaloudová, Renata Jandová, 
 koordinátorky pro Kopidlno

Tříkrálová sbírka 2020 
přinesla rekordní sumu

Krabice od bot aneb když děti 
darují dětem v Kopidlně podruhé

Druhým rokem se Oblastní charita Jičín 
Centrum SASanka a  Kopidlenské žížalky 
staly sběrným místem pro Krabice od  bot. 
V  čase před Vánoci se na  sběrném místě 
v Kopidlně vybralo více než 650 dárků z cel-
kového celorepublikového počtu 35  000. 
Vše o  tomto projektu jsme vám přinesli 
v minulém čísle Kopidlenských listů. Proto 
jen v  krátkosti připomeneme, že smyslem 
Krabic je obdarovat děti ze sociálně slab-
ších rodin dárkem, který se zabalí do krabic 
od bot. Taková krabice je mnohdy pro ně-
které děti jediným dárkem, který pod stro-
mečkem našly. Proto měla krabice obsaho-

vat drobnosti od školních potřeb, sladkostí, 
hraček, sportovních potřeb až po  drogerii 
nebo kosmetiku pro slečny. Naše dárky 
putovaly nejen do  azylového domu, ale 
i do rodin z našeho okolí na Jičínsku, Novo-
packu, Vysokoveselsku, do  okolí Lázní Bě-
lohradu. Při rozdávání a rozbalování krabic 
v Kopidlně byl přítomen i štáb TV, tak bylo 
poděkováním pro nás, že jsme byly v hlav-
ním vysílacím čase na Primě. Všem, kdo dár-
ky na naše sběrné místo přinesli, patří velké 
díky.

Za OCHJ Centrum SASanka a Kopidlenské 
žížalky Jana Škaloudová a Renata Jandová
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Figurky Jivínského Štefana se předávaly ve Vysokém Veselí

Nominace za počin roku 2019

Havelková Michaela
Nová vedoucí Kulturního a  vzdělávacího 

centra a knihovny v Kopidlně. Za uspořádá-
ní Retro výstavy k výročí 17. listopadu 1989. 
Většina vystavených předmětů byla zapůjče-
na obyvateli Kopidlna. I vernisáž byla v retro 
stylu a přešla v posezení hloučků návštěvní-
ků, kteří vzpomínali na mládí.

Kopidlenské žížalky, z. s.
Za akci Po stopách do pohádkového par-

ku aneb Podzimní odpoledne pro děti a do-
spělé, která se konala na konci září a do Ko-
pidlna přivedla mnoho rodin s dětmi.

Pluhařová Ilona
Učitelka na  Základní škole v  Kopidl-

ně. Za  vydání knihy Žabolo a  vešák Nefeš. 
Froscholo und Unfesch, která vyšla v nakla-
datelství Silenka ve  spolupráci s  librix.eu. 
Jedná se o  česko-německou knížku (spolu-
autory jsou Xaver Metzger a  Martin Metz-
ger). Ilustracemi ji doplnil Jan Pluhař junior.

Nominace za dlouhodobé zásluhy

Čtvrtečková Jana
Za  pečlivé vedení kroniky obce Pševes. 

Za spolupráci s redakcí Kopidlenských listů.
 

Gláser Petr
Za  dlouhodobý zájem a  péči zejména 

o  kamenosochařské památky (nejen) na  Ji-
čínsku. Jeho práce restaurátora opravou pa-
mátky nezačíná ani nekončí, ochotně se po-
dílí na přípravách a na další údržbě památek, 
v té souvislosti prakticky řeší problémy tech-
nické, technologické i estetické. Dlouhodo-
bě spolupracuje s  institucemi i  jednotlivci 
zabývajícími se ochranou a péčí o památky, 
má zásluhu na  zviditelnění oborů restau-
rování a  památkové péče prostřednictvím 
svých přednášek, popularizačních i  odbor-
ných článků aj. Je např. spoluautorem knihy 
o  mezioborovém průzkumu monumentál-
ního kamenného sloupu v Poličce, za jehož 

příkladné restaurování získal v  roce 2019 
prestižní ocenění Národního památkového 
ústavu.

Gláserová Lebedová Zdenka
Za příkladné vedení kroniky obce Draho-

raz. Zápisy o  dění v  současnosti doplňuje 
pohledy do  minulosti, vytvořenými na  zá-
kladě studia archivních dokumentů, litera-
tury, článků v  tisku, vzpomínek pamětníků, 
upozorňuje na památky, osobnosti, přírodní 
zvláštnosti. Nominaci si zaslouží také za spo-
lupráci s redakcí Kopidlenských listů a s Kul-
turně vzdělávacím centrem v Kopidlně.

 
Kopidlenské listy – redakce

Za  vydávání časopisu, který informuje 
o současnosti i minulosti, památkách, osob-
nostech a přírodě Kopidlna a okolí a vychází 
v pěkné grafické úpravě.

Střední škola zahradnická Kopidlno
Za  uspořádání 26. ročníku mezinárodní 

soutěže středních zahradnických škol na-
zvané Kopidlenský kvítek. Akce je prováze-
na prodejní výstavou, ukázkami dovedností 
mladých zahradníků a  jsou do  ní zapojeny 
i  základní školy. Přispívá k  propagaci školy, 
ale i města. Nominace je také za organizaci 
už 50. ročníku Běhu 17. listopadu, jehož tra-
sa bývá vytyčena v zámeckém parku.

Šourek Jiří
Učitel Střední školy zahradnické v  Kopi-

dlně. Za  velký podíl na  organizaci soutěže 
středních zahradnických škol Kopidlenský 
kvítek a dalších soutěží. Za to, že svůj hlubo-
ký zájem o kopidlenský zámek a rod Schliků 
dovede přenést na studenty a získává příz-
nivce též u širší veřejnosti.

Turek Vladimír
Za zájem o církevní památky, kopidlenský 

zámek a o varhany, na které hraje v kostelích 
na  Jičínsku. Za  podporu a  propagaci vydá-
vaných publikací i kulturních akcí na území 
Mariánské zahrady. Za  podíl na  udržování 
divadelní tradice v Běcharech.

Pořadatelé festivalu dechové hudby 
Vackovo Vysoké Veselí převzali 25. úno-
ra jednu z  letošních figurek Jivínského 
Štefana, která symbolizuje ocenění 
za  dlouhodobou kulturní činnost. Čty-
řiadvacáté vyhlašování regionálních 
kulturních cen proběhlo právě ve Vyso-
kém Veselí. Druhou z figurek získali roz-
hodnutím losu ze 106 nominací hořičtí 
studenti za  projekt, který byl oslavou 
30. výročí sametové revoluce. Pořada-
telům se tentokrát sešlo 145 nomina-
cí na  ocenění za  dlouhodobé zásluhy 
a 106 nominací za počin roku.

Anketa Jivínský Štefan přináší ka-
ždoročně přehled kulturních počinů 
a dlouhodobých zásluh v kultuře po ce-
lém okrese Jičín a město Kopidlno, stej-
ně jako místní zahradnická škola, je už 
tradičně spolupořadatelem akce. Kopi-
dlenské listy ani letos nezapomínají vy-
brat z dlouhého seznamu ty osobnosti 
a  události, které nemají ke  Kopidlnu 
daleko. Jejich přehled včetně oficiálních 
nominačních textů uvádíme zde.       (kl)
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V roce 2019 byla jednotka sboru dob-
rovolných hasičů Kopidlno přivolána 
celkem k  32 událostem. Z  těchto udá-
lostí bylo 10 požárů (31,25 % z celkové-
ho počtu), dále 14 dopravních nehod 
(43,75 % z celkového počtu) a 8 technic-
kých pomocí (25 % z celkového počtu).

Nejčastěji k dopravní nehodě jednot-
ka vyjížděla ve čtvrtek, celkem čtyřikrát. 
Naopak „nejbezpečnější“ dny byly úte-
rý, středa a sobota. V těchto dnech jed-
notka vyrážela pouze jednou.

Z  pohledu požáru byla dle statistiky 
nejhorší sobota, zde jednotka vyjížděla 
opět čtyřikrát. Bez požáru zůstal pouze 
páteční den.

Z  celkového počtu událostí byly 
v  roce 2019 nejbezpečnější dny úterý 
a  středa, kdy jednotka vyrážela pouze 
dvakrát v každém dnu. Naopak statistic-
ky nejhorší je pátek se sedmi událostmi, 
následovaný čtvrtkem a sobotou se šes-
ti událostmi.

Petr Hnát

Dopravní nehoda dvou osobních automobilů 
/ Chotěšice

Požár rodinného domu / Židovice Dopravní nehoda osobního automobilu / 
Žeretice

Požár dílny / Křešice

Požár stodoly / Vršce

Dopravní nehoda kamionu / Cholenice

Zásahy kopidlenských hasičů v roce 2019
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Jak probíhalo stěhování do nové požární zbrojnice
Datum 6. září 2019 se nesmazatelným 

písmem zapsalo do historie nejen města Ko-
pidlna, ale především Sboru dobrovolných 
hasičů v Kopidlně. V tento den došlo ke slav-
nostnímu otevření nově zrekonstruované 
požární zbrojnice, v  prostorech dřívějšího 
školního statku. Cesta k nové požární zbroj-
nici byla možná trochu trnitá, ale za  tu ná-
mahu to stálo.

Nejen stavební firma, ale i  členové na-
šeho sboru se podíleli na  rekonstrukci bu-
dovy. Nad rámec projektu bylo v  požární 
zbrojnici rozvedeno cca 800  m datových 
a signálových kabelů, pro potřeby vyhláše-
ní poplachu a vzdáleného ovládání budovy. 
Návrh a  realizaci si, po dohodě se stavební 
firmou, prováděl náš sbor svépomocí v prů-
běhu stavby. Jako sbor jsme byli se stavební 
firmou v neustálém kontaktu, abychom pří-
padné problémy nebo úpravy dokázali řešit 
operativně, a především efektivně.

Již dne 9. března 2019 se uskutečnila prv-
ní brigáda, na které se náš sbor začal poma-
lu stěhovat do nové budovy. Jako první byly 
převezeny stoly a židle do zasedací místnos-
ti, jejichž odkoupení nám umožnila hospůd-
ka Na Radnici. Za což jim tímto ještě jednou 
děkujeme. Následovalo vybavení zasedací 
místnosti a další drobné části.

Stěhování však neznamenalo pouze pře-
vézt věci z místa na místo. U spousty nábyt-
ku byla potřeba renovace. Jako příklad lze 
jmenovat regál na  hadice, který před pře-
vezením dostal nejen nový lak, ale i police. 
U zachovalých věcí byla provedena alespoň 
řádná očista.

V měsíci květnu začala stavební firma po-
malu opouštět své pozice, a my mohli začít 

s  postupným umísťováním nábytku, který 
byl do  té doby uskladněn v  jedné z garáží. 
Před nastěhováním bylo však potřeba peč-
livě uklidit, vytřít podlahy, umýt okna… 
Zkrátka provést historicky první generální 
úklid nové požární zbrojnice.

Následně jsme mohli začít opravdu stěho-
vat. Začali jsme stoly do malé a velké zase-
dací místnosti. Následovaly skříně na pohá-
ry, renovované police a kancelářský nábytek. 
V  neposlední řadě přesunutí a  uspořádání 
dílny. Den před slavnostním otevřením byla 
přesunuta i technika a vybavení jednotky.

Slavnostním předáním však práce neu-

staly. Naopak. Na staré budově bylo potře-
ba vystěhovat ještě půdu, která vydala své 
poklady v podobě historických obrazů a vy-
znamenání. Následně odvézt nepotřebný 
a  vyřazený materiál na  skládku a  všechny 
prostory včetně garáží vymalovat. Koncem 
prosince byly prostory konečně předány 
zpět městu Kopidlnu.

„Poklady z  půdy“ byly definitivně roztří-
děny a umístěny na nové budově začátkem 
února 2020, tedy téměř rok po začátku stě-

Instalovaná kabeláž (uprostřed stropu).

CML – „centrální mozek lidstva“ – při sestavování a ve finální podobě.

Renovace regálu na hadice.
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hování. Prvotní představy, že budeme za pár 
týdnů přestěhováni, byly tedy hodně naivní, 
ale i tak to stálo za to.

Stěhováním však naše činnosti neustávají. 
Je potřeba se o novou budovu řádně starat 
a  udržovat ji tak, aby nám v  současné po-
době sloužila co nejdéle. Z  tohoto důvodu 
byly v jednotce zřízeny tři směny. Každá má 
svého velitele (P. Hnát, J. Škaloud ml., T. Uzel) 
a čtyři hasiče. Směna má za úkol v průběhu 
týdne provést předem definované činnosti, 
pracovně nazývané „rajóny“. Jde především 
o  úklid sociálních zařízení, péči o  podlahy 
a stropy, koberce atd. V neposlední řadě je 
to údržba techniky a osobních ochranných 

prostředků (zásahové oblečení). Činností je 
tolik (celkem 4 str. formátu A4), že každý den 
je co dělat. A skloubit službu se soukromým 
životem, a  navíc ještě prací chce řádnou 
porci obětavosti.

V  důsledku prací, které je třeba na  nové 
budově odvádět, vzrůstají i  energetické 
nároky budovy. Je však na  místě si uvědo-
mit, že investice se vrací nejen v  podobě 
zařízení, které díky uvedeným činnostem 
bude vždy chloubou města, ale nepřímo 
se tím zvyšuje i  akceschopnost jednotky, 
protože při vyhlášení poplachu jsou hasiči 
připraveni okamžitě vyjet. A o to jde přece 
především: pomoct nám, občanům města 
Kopidlna a  přilehlých obcí, co nejrychleji 
a co nejefektivněji.

Petr Hnát

Vyklízení půdních prostor. Vybavování posilovny.

Prostory staré požární zbrojnice po výmalbě.

Takto vypadá každotýdenní úklid, tzv. rajóny.

Sestavení stolu ve školicí místnosti. Stoly ve školicí místnosti po sestavení.

Sestavení regálů.
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Ohlédnutí Zvídálků za pětiletou tradicí

V září 2015 nastoupili do první třídy. Ně-
kteří odvážně, někteří s obavou. Avšak všich-
ni společně dokázali o  pár měsíců později 
připravit pro rodiče vánoční vystoupení. 
A tím vlastně vytvořili krásnou tradici, v níž 
pokračovali až do páté třídy. Trému a ostych 
postupně odhodili stranou a předvedli svoji 
šikovnost, nápaditost a smysl pro spolupráci 
s kamarády.

„Vánoční posezení jsme zahájili v 1. třídě. 
Tam vymýšlela vše paní učitelka. Ale pak 
jsme jí trochu pomáhali. Naučili jsme se 
od ní, jak program připravit, a v 5. třídě jsme 
si to všechno vymysleli sami. Byla to legra-
ce. Někdo něco vymyslel, a  pak se přidali 
ostatní. Nejprve jsem měla hodně trému, ale 
ta byla menší a menší. Asi to bylo poslední 
vánoční posezení a myslím, že si ho všichni 
užili.“ (Naty N.)

„Vánoční posezení je už pět let naší tradicí. 
Ze začátku jsem se bál, ale každým rokem 
to bylo lepší a  lepší. Hrál jsem v  pohádce 
o  Palečkovi a  super bylo, že jsme na  konci 

jedli opravdové koblihy. Vždy jsme dostali 
od  maminek cukroví a  mohli jsme udělat 
menší pohoštění. Nejlepší mi připadly bás-
ničky, nebylo to náročné, a tak se mi zalíbilo 
je recitovat.“ (Patrik Š.)

„V  1. třídě jsem měla trému vystupovat. 
A  teď jsem prostě svá a nebojím se. S mojí 
třídou a s paní učitelkou Jíťou jsem zažila při 
našich vystoupeních moc moc zážitků, ně-
kdy veselých a někdy smutnějších, ale přesto 
jsem to zvládla.“ (Renča N.)

„Ze začátku to bylo těžké. Postupně jsme 
se osamostatňovali a v pětce už jsme skoro 
vše připravili sami. Ve druhé třídě jsem hrá-
la divadlo, ve třetí jsem s holkami tancovala 
na píseň Sofia a někdy hrála i na flétnu. A po-
slední rok jsem se spolužákem uváděla celé 
vystoupení.“ (Adélka L.)

„V  každém vystoupení jsem předvedla 
něco jiného. Říkala básničku, hrála na flétnu, 
s  kamarádkami hrála pohádku s  loutkami. 
V páté třídě to bylo nejlepší, protože jsme si 
skoro všechno chystali sami. A paní učitelka 
nám sestavila na počítači fotky ze všech po-
sezení.“ (Bára B.)

„Když jsem byla menší, tak tréma byla 
mnohem větší. Teď je to už obráceně. Zvlád-
la jsem být vypravěč v  pohádce, říkat bás-
ničky a  zpívat písničky, zatančit naši první 
sestavu. Líbilo se mi připravovat pohoštění. 
Od čtvrté třídy se zapojili i rodiče a v dílnič-
kách jsme všichni společně tvořili svícny 
nebo ozdoby. (Eliška N.)

Zvídálkové z 5. třídy a J. Koutníková

Již třetím rokem žáci 2. a  3. ročníku naší 
školy absolvovali v  rámci tělesné výchovy 
plavecký výcvik. Tradičně probíhal od polo-
viny listopadu do  konce ledna. Na  začátku 
kurzu byly děti rozděleny do  čtyř družstev 
podle výkonnosti a  dle svých schopnos-
tí se sžívaly s  vodou. Během deseti lekcí se 
děti seznamovaly s jednotlivými plaveckými 
styly, učily se orientovat pod vodou, skákat 
do  vody různými způsoby, vyzkoušely si 
pobyt v páře, jízdu v divoké řece i na tobo-
gánu. Také plavaly na vytrvalost a každý při 
ukončení kurzu obdržel mokré vysvědčení 
se svým aktuálním výkonem.

Závěrem plaveckého výcviku uspořádaly 
lektorky pro děti plavecké závody ve  vol-
ném stylu na 25 metrů. Vítězové plaveckých 
závodů převzali medaile, diplomy a drobné 
ceny. Kromě výrazného zlepšení plaveckých 
dovedností mělo plavání jistě i pozitivní vliv 
na imunitu dětí.

Kolektiv vyučujících 2. a 3. ročníku

Plavecký výcvik  
ve 2. a 3. ročníku
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Taková byla mikulášská nadílka Konec roku pohledem 
žákovského parlamentu

Jak jsme soutěžili 
v odborných 
dovednostech

Dne 6. prosince 2019 jsme se převlékli 
a chodili jsme po škole a po městě. Na za-
čátku jsme měli menší zádrhel, onemocně-
la paní učitelka Zýková, ale vše se vyřešilo. 
V  osm hodin jsme šli na  pavilon do  1.–3. 
třídy a  ještě do  páté. Vše proběhlo hlad-
ce. Třetí třída se bála, ale i  to jsme zvládli. 
Poté následovala malá zastávka v  jídelně, 
kde jsme se mohli občerstvit. V  deset ho-
din jsme měli být ve školce. Děti se nebá-
ly, zvládly to dobře. Do  třídy předškoláků 
jsme šli všichni. Potom jsme šli na zdravot-
ní středisko a hned do školy a na poštu, než 
zavřou. V tuto dobu pošta vydávala dávky, 

takže tam bylo hodně lidí. Po  přestávce 
jsme pokračovali po  třídách na  druhém 
stupni. To také proběhlo v  klidu. Trochu 
nám ujela ruka v  sedmé třídě a  v  šesté B, 
protože jsme jim tam udělali trochu nepo-
řádek. Poslední cesta směřovala na  měst-
ský úřad a do cukrárny. Na městském úřadě 
nebyla starostka, a tak se s námi vyfotil pan 
místostarosta.

Někteří si šli ještě trochu zastrašit do KVC, 
ale bylo to pouze deset minut. Dostali jsme 
balíček, pochvalu a tímto to pro nás skon-
čilo. Všichni si to užili, tedy doufám.

Kája Švorcová, 9. třída

Vánoční karnevalový rej se pod zášti-
tou žákovského parlamentu uskutečnil 
ve  čtvrtek 19. prosince 2019. Žáci všech 
tříd se pečlivě připravili a  přišli v  nádher-
ných maskách. Podmínkou bylo, aby byly 
všechny výhradně s  vánoční či zimní te-
matikou. Na  tanečním parketu tak tanči-
li čerti, andělé, Mikuláš, dárky, stromky, 
zimní sportovci, vločky, sobi, elfové a další 
bytosti a symboly. Paní učitelky a asistent-
ky (také všechny v  maskách) a  členové 
žákovského parlamentu vybrali z každého 
stupně zvlášť tři nejkrásnější masky. Vybrat 
nejlepší masky či nejlépe zapojenou třídu 
bylo velice těžké, protože zapojení bylo 
téměř stoprocentní a masky přenádherné. 
Při dalším setkání žákovského parlamentu 
jsme zhodnotili plusy a minusy akce a příš-
tí karneval bude jistě ještě lepší.

Členové žákovského parlamentu si přáli 
zvlášť přespat ve škole. Využili jsme připra-
vovaného karnevalu a přespali ve škole 12. 
prosince 2019. Zhodnotili jsme výzdobu 
všech tříd na obou budovách, starší chlap-
ci připravili playlist na karneval, hráli jsme 
hry, prostě jsme strávili pěkný společný ve-
čer a noc.

Zástupci žákovského parlamentu

Dne 29. listopadu 2019 se konal 16. ročník 
krajské soutěže odborných dovedností „Já 
už to znám, umím…“ na SŠTŘ Nový Bydžov. 
Proběhl za  účasti 31 základních škol a  469 
soutěžících žáků, kteří soutěžili ve  třinácti 
kategoriích (mladý opravář zemědělských 
strojů, mladý automechanik, mladý řidič, 
mladý elektrikář, mladý truhlář, mladý rybář, 
mladý myslivec, mladý pekař, mladý řezník, 
mladý cukrář, mladý kuchař, mladý zahrad-
ník, mladý krejčí).

Naši školu zastupoval Vojta Bernard a Ra-
dek Banýr na  oboru automechanik a  Jarda 
Machačný soutěžil v  oboru elektrikář. Roz-
dělili nás do skupin a  jeli jsme do Bydžova, 
kde jsme soutěžili v  několika disciplínách 
a za jejich splnění jsme získávali body. Jarda 
Machačný se umístil na 11. místě ze 40 sou-
těžících. Radek Banýr na 9. místě a Vojta Ber-
nard na 11. místě z 60 soutěžících.

Vojta Bernard, Radek Banýr, Jarda Machačný

Předsedkyní Sdružení rodičů a  přátel 
školy při ZŠ a MŠ Kopidlno je paní Ivana 
Michálková. Výbor složený ze zástupců 
rodičů jednotlivých tříd se scházel jed-
nou za měsíc. Z prostředků města Kopidl-
na získalo sdružení dotaci 12 tisíc Kč.

Z  finančního příspěvku rodičů (150 Kč 
v základní škole a 100 Kč v mateřské ško-
le) hradil výbor žákům jízdné na  akce 
školy, třídní výlety, příspěvek na lyžařský 
kurz, odměny za  reprezentaci a  sběrové 
dny, přispěl na šerpy pro prvňáky, kteří se 
zúčastnili projektu Pasování na  čtenáře 
ve spolupráci s Knihovnou Kopidlno.

V dubnu pořádalo sdružení Velikonoč-
ní zábavu v hospůdce Na Radnici, ve spo-
lupráci s žáky 9. třídy zrealizovalo Dětský 
den.

Pod vedením SRPŠ se žáci zúčastnili 
několika předvánočních akcí KVC – Mi-
kulášská nadílka v  KVC, průvod městem 
a  zpívání při rozsvěcení vánočního stro-
mu. Na začátku adventu uspořádalo SRPŠ 
v  hospůdce Na  Radnici diskotéku s  pře-
kvapením.

SRPŠ se také zasloužilo o  úspěch akce 
Kopidlenských žížalek – první dýňování.

Ivana Michálková, předsedkyně SRPŠ

Sdružení rodičů a přátel školy v roce 2019
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Letní škola Growth Mindset

Výprava školní družiny do pravěku

V  předvánočním čase jsme se vydali 
do  Dinoparku do  Liberce. Chtěli jsme se 
podívat na  to, co tady bylo před mnoha 
lety. Byli jsme příjemně překvapeni a nad-
šeni.

Prošli jsme otočným tunelem času 
a ocitli se mezi dinosaury v životní velikosti 
v  pravěkém druhohorním pralese, osvěžil 
nás tropický déšť a  zažili jsme prehisto-
rickou bouřku. Dobrodružnou stezku pro 

odvážné si děti proběhly snad desetkrát. 
Vedla mezi exponáty, tunely, nadchody 
a prolézačkami. Hrály si na paleontologic-
kém hřišti. Odpočinuli jsme si v  4D kině, 
kde jsme si mohli zakřičet, když na nás ob-
čas „letěl nějaký pravěký pták“.

Moc děkujeme za  pomoc paní Darině 
Procházkové, která nás celým Dinoparkem 
provázela.

Ilona Komárková

Zprávy ze základní a mateřské školy

Na počátku projektu v srpnu 2018
Na  počátku projektu jsme neměli vůbec tuše-

ní, co formativní hodnocení obnáší. My služebně 
mladší jsme si v  mysli vybavili definici formativ-
ního hodnocení z  vysoké školy, ale nic konkrét-
ního. V naší škole probíhala klasická forma výuky, 
ve většině případů byla uplatňována frontální vý-
uka s výkladem učitele, který byl hlavním aktérem 
vyučovacích hodin a jeho aktivita zaplňovala vět-
šinu času v hodině. Žáci byli pasivními přijímateli 
nových poznatků. Sami nevyvíjeli moc snahy pro 
získání většího množství vědomostí. Letité přípra-
vy některých kolegyň ještě z dob vysokoškolských 
studií se stále opakovaly. Významným měřítkem 
bylo také velké množství známek zapsaných 
v elektronické žákovské knížce a velice malý pro-
stor k  diskuzi se žáky. Každá vyučující učila svým 
stylem bez návaznosti na  jiné předměty. Nové 
metody, nápady ani pozitivní zážitky ze tříd se ne-
sdílely.

Po prvním roce projektu
Schůzky formativní skupiny s  mentorkami 

v  rámci projektu mají velký význam pro šíření 
změn v celém pedagogickém sboru. Na tyto schůz-
ky jsou zváni všichni učitelé. A právě tyto schůzky 
jsou místem otevřeným ke  vzájemné spolupráci, 
sdílení nápadů a novinek. V rámci těchto setkání se 
celý pedagogický sbor seznámil s pěti strategiemi 
formativního hodnocení. Vzhledem k tomu, že for-
mativní skupina pracuje s kartami osobního rozvo-
je, vytváří živé učební materiály a vkládá do svých 

hodin prvky formativního hodnocení, zavedli 
jsme pro ostatní pedagogy prozatím dvě aktivity, 
které souvisí s  celkovou vizí školy a  s  posunem, 
kterého bychom chtěli v rámci formativního hod-
nocení dosáhnout. Ve školním roce 2018-19, před 
každým setkáním s  mentorkami, každý pedagog 
odevzdal v písemné podobě a poté nás seznámil 
s aktivitou, kterou zařadil do své výuky. Na začátku 
školního roku 2019-20 si pedagogové nezapojení 
do  projektu vytvořili plán Formativního hodno-
cení, ve  kterém si vytyčili, kterými aktivitami se 
budou v  průběhu školního roku zabývat. Před 
setkáním a při každém setkání s mentorkami pak 
společně sdílíme, jak svoje plány naplňují. Prvním 
viditelným úspěchem těchto plánů je, že na  zá-
kladě vzájemného předávání informací dochází 
k propojování předmětů a vzniku mezipředměto-
vých vztahů. V rámci formativní skupiny a setkání 
s  mentorkami probíhají minilekce aktivizujících 
metod práce. Seznámili jsme se s využitím třífázo-
vého modelu učení E-U-R, při kterém žáci vychází 
vždy od konkrétního k obecnému.

Žáci se zlepšili v komunikaci, jsou více otevření 
a rádi o všem diskutují. Sami se začleňují do výuky 
(výběrem toho, co se budou učit, jak se to budou 
učit a  poté i  jakým způsobem proběhne kontro-
la osvojených poznatků). Jsou schopni pracovat 
ve  skupinách, ve  dvojicích, vzájemně si dokážou 
pomoci. Vyhledávají informace z  různých zdrojů 
(atlasy, učebnice, internet, odborné knihy, spolu-
žáci, rodinní příslušníci, …). Žáci se učí od  ostat-
ních a učí ostatní. Využíváme víceúrovňové testy, 

při kterých mají žáci možnost volby, a mohou tak 
vyniknout i  slabší jedinci. Celkově se zmenšil po-
díl známek, a naopak se více hodnotí aktuální stav 
žáka v hodině. Ať už si hodnotí práci žák samotný, 
jeho spolužáci, nebo učitel. Pracujeme s  kritérii 
a chybou. Žáci si připravují a vedou hodinu, sami 
vymýšlejí nové metody a postupy práce. Mají mož-
nost formy výběru a opakování učiva.

Zlepšilo se klima třídy. Žáci si více mezi sebou 
povídají, upozadilo se vyčleňování spolužáků z ko-
lektivu. Mají dostatek prostoru vyjádřit se k tomu, 
co je zajímá nebo co je trápí.

V  rámci formativní skupiny i  většiny nezapoje-
ných pedagogů jsme se zabývali těmito inova-
tivními změnami: žákovská a  učitelská portfolia, 
sebehodnocení, vrstevnické hodnocení, vytváření 
kritérií k činnostem, sledování vlastního pokroku, 
práce s cíli. Aktivně jsme používali tyto pomůcky: 
hlasovátka, dřívka, semafor s  kolíčky, emotikony, 
propustky z hodin, zeptej se třech – pak mě. Běž-
nou součástí naší práce se staly: oborové projek-
ty, komunitní kruhy, třídnické hodiny a čtenářské 
dílny.

Vedení školy je všem změnám v  rámci forma-
tivního hodnocení příznivě nakloněno. Zákonní 
zástupci našich žáků jsou pravidelně informováni 
na třídních schůzkách o změnách ve škole. Veřej-
nost jsme informovali prostřednictvím Kopidlen-
ských listů (září 2018, červen 2019, září 2019) o na-
šem zapojení do projektu a změnách, kterými naše 
škola prochází.

Formativní skupina a vedení školy
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Plavecký kurz

Nový nábytek v mateřské škole

Projekt Celé Česko čte dětem

Tak jako v  minulých letech i  v  letošním 
školním roce zahájila mateřská škola dne 
16. listopadu 2019 plavecký kurz v  Jičíně. 
Kurz měl celkem 10 výukových hodin. Přihlá-
šeno bylo celkem 19 dětí. Tři ze třídy Žabi-
ček, tři ze třídy Sluníček a třináct za třídy Sto-
nožek. Od začátku kurzu byly děti rozděleny 
do dvou družstev podle úrovně plaveckých 
dovedností. Výuková hodina trvala 45 mi-
nut. Konec každé hodiny strávily děti několik 
minut v páře s následným krátkým ochlaze-
ním v bazénu. K velké radosti dětí byla část 
předposlední hodiny přesunuta z  bazénu 
na  tobogán. Při poslední hodině předaly 
děti, jako poděkování a  zároveň rozloučení 
s  kurzem, krásnou malovanou medúzu se 
jmény všech zúčastněných.

Děkujeme instruktorkám plavání za jejich 
trpělivost a snahu při práci s dětmi.

Budeme se těšit na další setkání v příštím 
školním roce.

V měsíci lednu 2020 byla třída Sluníček vy-
bavena novými skříněmi. Velkou vestavěnou 
skříň použijeme k uložení výukového mate-
riálu, výtvarných potřeb a  dětských knížek. 
Skříň ve tvaru hradu ve žluto-zeleném pro-
vedení doplníme barevnými kontejnery, kte-
ré budou sloužit k  uložení stavebnic a  hra-
ček. Třída Sluníček díky tomuto novému 

nábytku získala více potřebného úložného 
prostoru. Celý prostor třídy se novým nábyt-
kem rozšířil a projasnil.

Děti jsou ze změny velice nadšené.

Od podzimu jsme pokračovali v projektu 
„Celé Česko čte dětem“. Žáci 9. třídy ZŠ Ko-
pidlno pravidelně navštěvovali jednotlivé 
třídy mateřské školy a  pod vedením paní 
zástupkyně Mgr. Jany Hladíkové četli dětem 
pohádky. Vždy po  přečtení pohádky klad-
li žáci doplňující otázky a  tak si ověřovali, 
zda děti sledovaly děj a zda je četba zaujala. 
Všechny nás potěšilo, že děti nejen pozorně 
naslouchaly, ale také aktivně odpovídaly 
na všechny otázky. Děti zase vždy jako podě-
kování nakreslily obrázky hlavních pohádko-
vých postav a svoje práce odnesly do školy.

Těšíme se na další spolupráci v rámci po-
kračování projektu.

Stránku připravil kolektiv učitelek MŠ
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Představujeme novou 
vychovatelku domova mládeže

Bubnování s panem Michalem

Zahradníci se 
připravují na 
závěrečné zkoušky

Obědy na zámku

V domově mládeže Střední školy zahrad-
nické pracuje nová paní vychovatelka Natá-
lie Synková. Po  pár měsících praxe na  této 
škole jsem jí položila pár otázek.

Proč jste si vybrala naši školu?
Líbilo se mi krásné prostředí zámeckého 

areálu a  tato práce mi přišla jako zajímavá 
příležitost pro můj osobní rozvoj.

Jaké školy máte vystudované?
Studovala jsem VOŠ a SOŠ v Novém Byd-

žově, obor Ekonomika a  podnikání, pokra-
čovala na Univerzitě Pardubice oborem Hu-
manitní studia, kde jsem získala titul Bc. Poté 
jsem studovala magisterský obor Resociali-
zační pedagogika v Pardubicích.

Jak dlouho zde pracujete?
Od září 2019.

Jste s  touto prací prozatím spokojena? 
Přineslo vám to něco nového?

Líbí se mi, že se mohu setkávat s mladými 
lidmi, kteří mě naplňují energií. Na domově 
mládeže vedu společně s ubytovanými žáky 
kroužek akvaristiky a rozvíjím tím své znalos-
ti v tomto oboru.

Jaké máte zájmy?
Zpívám ve  dvou kapelách, věnuji se fit-

ness, mezi mé zájmy patří rybičky a můj jor-
kšír.

Jana Lambertová,  
3. ročník, učební obor Zahradník

Foto Jana Lambertová Jako každý rok se i my připravujeme 
na učňovské zkoušky. Závěrečky se sklá-
dají z písemných, ústních a praktických 
zkoušek. V  rámci praxí nám mistrové 
dávají možnost zkoušet a  trénovat té-
mata. Např. přepichování, podzimní 
vazby, vánoční vazby, vázaní kytic nebo 
také roubování. Ve škole probíráme od-
borná témata z květinářství, ovocnictví, 
sadovnictví atd.

Romana Sahánková,  
3. ročník, učební obor Zahradník

Foto Romana Sahánková

Střední škola zahradnická Kopidlno 
nabízí možnost odběrů obědů (každý 
den, v  době prázdnin nebo dle potře-
by). Cena oběda je 62 Kč do jídlonosičů 
nebo 65 Kč při stravování na jídelně.

Bližší informace u pí Slavíkové 
na tel. č. 702 088 562.

Foto archiv školy
Jednoho večera jsme se vydali do tělocvičny na workshop, který vedl Michal Štursa. V první polovi-
ně jsme společně bubnovali a poté jsme poznávali cizokrajné hudební nástroje.

Ester Klepšová, 1. ročník, učební obor Zahradník | Foto archiv školy
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Zprávy ze zahradnické školy

Historie zahradnické školy v Kopidlně (4.) 
Kam se škola ubírala od roku 1948

Po roce 1948 se zahradnické školství v Ko-
pidlně ubíralo a dodnes ubírá třemi základ-
ními liniemi:

1) Střední odborné školství – denní studium

1948–1953 Ovocnicko-zahradnická škola
Škola je dvouletá, studium zakončené zá-

věrečnou zkouškou ze tří odborných před-
mětů květinářství, zelinářství a  sadovnictví 
nebo ovocnictví, zelinářství a  vinařství. Žáci 
získali absolutorium. Vyučované předměty 
se hodně podobají těm dnešním – botanika, 
ochrana rostlin, zahradnická mechanizace, 
zahradnická architektura, sadovnické kresle-
ní, ovocnictví, květinářství, sadovnictví, zeli-
nářství, zahradnická ekonomie a praxe.

1952–1962 Zemědělská mistrovská škola, 
obor zahradnický

Charakter školy se nezměnil, došlo pouze 
ke  změně jejího názvu. V  roce 1953 byl při 
škole zřízen samostatný objekt školního stat-
ku. V  roce 1958 se konal sjezd u  příležitosti 
10. výročí přenesení školy do Kopidlna a 50. 
výročí trvání školy. Byla uspořádána zahradní 
slavnost s  ohňostrojem a  tancem. Při škole 
byly organizovány sedmitýdenní kurzy pro 
ovocnáře a zimní škola zemědělské mládeže, 
jejíž výuka probíhala vždy pouze v  zimním 
období.

1961–1984 Střední zemědělská technická 
škola, obor zahradnický

Škola byla zpočátku stále dvouletá, od roku 
1967 tříletá a od roku 1977 čtyřletá, zakonče-
ná maturitní zkouškou. Do rozvrhu žáků byl 
zařazen předmět motorová vozidla, později 
i  výpočetní technika. Žáci získávají řidičské 
oprávnění na traktor a osobní auto. I když se 
struktura odborných předmětů v  podstatě 
nemění, obsah jednotlivých vyučovaných 
předmětů prodělává změny neustále.

1985–1990 Střední zemědělská škola, 
obor zahradnický
1990–dodnes Střední zahradnická škola

Do  současné doby byla škola ještě dva-
krát přejmenována, ale její charakter se již 
výrazně nemění. Velká změna do  nabídky 
maturitních oborů přišla v roce 2014, kdy se 
studijní nabídka školy obohatila o nový obor 
– Rybářství. Ten se zde s úspěchem vyučuje 
dodnes a může se pochlubit již prvními ab-
solventy. Úzce spolupracuje s  Rybářstvím 
v Chlumci nad Cidlinou, a. s., rybářským stře-
diskem v Kopidlně.

 
2) Střední odborné školství – dálkové 
studium

1962–1970 Střední zemědělská technic-
ká škola – dálkové studium

Studium na této škole bylo tříleté, při za-
městnání, zakončené maturitní zkouškou. 
Vyučovaly se všeobecně vzdělávací i odbor-
né zahradnické předměty. Žáci absolvovali 
během jednoho pololetí 5–6 předmětů.

1976–1985 Střední škola pro pracující

Škola byla určena pro absolventy učňov-
ského školství jako studium při zaměstnání. 
Bylo zakončené maturitní zkouškou. Škola 
byla zpočátku ještě tříletá, postupně se ale 
zkrátila na dvouletou.

1985–dodnes Střední odborné učiliště – 
studijní

Zpočátku se zaměřením na zahradnickou 
výrobu a služby. Obsahová náplň navazova-
la na střední školu pro pracující a v podstatě 
se od  studia na  střední škole pro pracující 
nelišila. Změny ve  vyučovacím systému se 
provedly od školního roku 1994/95. Opět se 
zavedl studijní obor zahradnictví. Škola zů-
stala dvouletá, žáci však již nestudují při za-
městnání – dálkově, nýbrž denně. Po ukon-
čení studia skládají maturitní zkoušku.

3) Střední odborné učiliště

1948–1951 Základní odborná škola rol-
nická 

Byla původně umístěna jako lidová škola 
zemědělská v budově měšťanské školy v Ko-
pidlně. Do  školy byli přijímáni žáci ve  věku 
okolo 16 let. Zpočátku byly třídy rozděleny 
na  dívčí a  chlapecké, později se ale spojily. 
Vyučování probíhalo cyklicky – za  rok pro-
běhlo 6 cyklů, jeden cyklus měl 6 týdnů 
a pro absolvování školy se musely projít tři 
cykly. Mezi nimi byla vždy asi půl roku pře-
stávka, kdy žáci normálně pracovali. Vyučo-
valo se šest dní v týdnu. Škola zanikla v roce 
1951. Žáci byli převedeni na rolnickou školu 
do Jičína.

1953–1962 Učňovská škola zahradnická
Škola byla tříletá, žáci se učili dva roky 

a třetí rok byl výhradně věnován praxi. Žáci 
byli zpočátku rozděleni do  dvou učebních 
zaměření ovocnář-zelinář, sadovník-květi-
nář, každý studoval podle svého zaměření 
pouze své odborné předměty. Od r. 1955 už 
ale studovali společně jeden obor – zahrad-
ník – a tedy také všechny odborné předmě-
ty. Na konci třetího ročníku se skládaly závě-
rečné zkoušky.

1963–1980 Zemědělské odborné učiliště, 
obor zahradník

Učiliště v podstatě získává podobu dneš-
ního studia. Stále je tříleté, žáci se však učí 
celé tři roky a  do  rozvrhu hodin je nastálo 
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umístěn odborný výcvik. I vyučované před-
měty jsou podobné těm dnešním. V  letech 
1976–1979 je při učilišti ještě otevřen obor 
včelař-ovocnář.

1981–dodnes Střední odborné učiliště, 
obor zahradník

Charakter školy se již nemění, pouze se 
mění její název.

V  současné době je název školy Střední 
zahradnická škola, Kopidlno. A  pod tímto 
názvem se zde studují obory: 

• Zahradnictví – čtyřletý studijní obor za-
končený maturitní zkouškou

• Rybářství – čtyřletý studijní obor zakonče-
ný maturitní zkouškou

• Zahradník – tříletý učňovský obor zakon-
čený závěrečnou zkouškou

• Zahradnické práce – tříletý učňovský obor 
zakončený závěrečnou zkouškou

• ahradnictví – dvouletý nástavbový obor 
zakončený maturitní zkouškou, pro absol-
venty oboru Zahradník, Krajinář, Včelař

V roce 2018 jsme oslavili 70. výročí zahrad-
nického školství v Kopidlně a 110 let od za-
ložení školy v Chrudimi. Mezi zahradnickými 
odborníky je celá řada těch, kteří studovali 
právě v  Kopidlně. Přejeme naší škole další 
úspěšné roky a další úspěšné absolventy.

Ing. Ludmila Šulcová, 
zástupkyně ředitelky školy

Foto archiv školy

Kurzy pro rybáře

Práce v sadu

V  areálu Střední školy zahradnické 
Kopidlno proběhl již druhý kurz pro 
práci a obsluhu motorové pily a křovi-
nořezu.

Celkem se kurzu zúčastnilo devět 
studentů studijního oboru Rybářství 
z  3. a  4. ročníku a  čtyři zaměstnanci 
školy.

Ing. Josef Hliněný,  
učitel rybářství a myslivosti

Foto Ing. Josef Hliněný

Zprávy ze zahradnické školy

Při odborném výcviku jsme dělali průklest ve  školním sadu. Průklest je prostříhávání větví 
a provádí se každou zimu od listopadu do března. Při průklestu se zbavujeme nevhodných, 
starých nebo nemocných větví. Větve se stříhají nůžkami nebo řežou pilkou.

Magdaléna Šmidrkalová,  1. ročník, učební obor Zahradník /  Foto archiv školy

Ihned po  jarních prázdninách začaly 
všechny ročníky učebních i maturitních 
oborů s přepichováním letničkové a ze-
leninové sadby. Skleníky se plní ledov-
kami, afrikány, šalvějemi nebo starčeky. 
K  prodeji nabízí škola sadbu květáku, 
kapusty, salátu, kedluben a brokolice.

Ing. Petra Sedláčková, 
učitelka odborného výcviku

Foto Ing. Petra Sedláčková

Ve  střední škole zahradnické již dru-
hým semestrem pokračuje Virtuální 
univerzita 3. věku při ČZU v Praze. V prv-
ním semestru se u  přednášek na  téma 
Etika jako východisko z  krize společ-
nosti scházelo 19 studentů, vyslechli 
přednášky, vyplňovali zkušební testy 
a všichni po úspěšném složení závěreč-
ného testu obdrželi pamětní list.

V  letním semestru se scházíme 
u  přednášek z  genealogie. Je to opět 
velmi zajímavé téma, které nám otevírá 
snadný přístup k přehledným informa-
cím potřebným k sestavování rodokme-
nu.

Studium Virtuální univerzity 3. věku 
je příjemným setkáváním s  příležitostí 
se něco nového dovědět a naučit. Urči-
tě budeme pokračovat dalším cyklem 
přednášek od října a rádi mezi námi při-
vítáme nové studenty 3. věku.

Ing. Lenka Nosková, ředitelka, 
 Střední škola zahradnická Kopidlno

Zahradníci  
přepichují sadbu

Virtuální univerzita 3. věku
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Přijďte a vyrovnejte skóre domácí versus přespolní
S Dagmar Hlubučkovou o hale a sportu v Kopidlně

K  četným personálním obměnám mezi 
zaměstnanci města se počátkem roku při-
dala i víceúčelová sportovní hala. Její novou 
správkyní je Dagmar Hlubučková. Jak vidí 
sportování v Kopidlně a co chce nabídnout 
ve sportovní hale do budoucna, nám prozra-
dila v rozhovoru.

Můžete se čtenářům v  krátkosti před-
stavit? Odkud vás mohou lidé v  Kopidl-
ně z dřívějška znát, ať už pracovně, nebo 
při jiných příležitostech? Co vás přimělo 
ucházet se o  místo správkyně sportovní 
haly?

Mé jméno je Dagmar Hlubučko-
vá a  jsem rodačka z  Kopidlna, tak-
že mě většina občanů bude znát, 
někteří ještě pod rodným příjme-
ním Suchánková. Sport jsem měla 
ráda už od  základní školy, konec 
každého školního roku byl pro mě 
ve znamení atletických soutěží, růz-
ných soustředění a závodů. Nejvíce 
času na konci základní školy a pak 
i na střední jsem se věnovala volej-
balu, který mám ráda stále. Od  at-
letiky jsem se dnes už raději přesu-
nula ke sportům, jako je jóga a jiná 
poklidnější odvětví patřící k mému 
věku. Po  13 letech práce s  hlavou 
ponořenou v číslech a papírech a se 
začínajícími problémy se zády jsem 
se rozhodla pro změnu, zatím to vy-
padá, že dobře.

Kdy jste do  funkce nastoupila a  jak se 
sžíváte s novou rolí a prostředím? Je něco, 
co vás překvapilo, negativně či pozitivně?

Nastoupila jsem hned s příchodem nové-
ho roku. Protože sport je rychlý, připadá mi, 
že jsem se rychle sžila s  halou a  sportovci. 
Hala vždy v lednu zažívá nejfrekventovanější 
období, takže nebyl čas na dlouhé rozmýš-
lení a  sžívání. Zatím mě opravdu pozitivně 
překvapují děti, práce s nimi je pro mě nová, 
ale člověk se s nimi opravdu nenudí. Hlavně 
sem chodí dobrovolně, takže je nemusíte 
do ničeho nutit, chtějí hrát a to je moc fajn. 
A když vám přijdou na volejbal děti na tré-
nink a po dvou hodinách je přemlouváte, že 
už by mohly jít domů, je to moc fajn pocit.

Víceúčelová sportovní hala v  Kopidlně 
před nedávnem oslavila desetiletí provo-
zu. Dodnes ale není dotažena do své plá-
nované podoby podle původního projek-
tu, chybí spojovací koridor se šatnami pro 
žáky sousedící školy. Kde vzít na  stavbu 
peníze, v  tomto rozhovoru nevyřešíme. 
Poskytuje ale hala podle vás dostatečné 
možnosti ke sportovnímu vyžití obyvatel 
města? Má nějaký hendikep? Chybějí vám 

nějaké prostory nebo zařízení ke specific-
kým aktivitám nebo naopak jiné nejsou 
dostatečně využité?

Pokud jsem správně informována, tak pe-
níze na spojovací koridor už jsou schválené 
a jeho dostavba naplánovaná s rekonstrukcí 
základní školy, takže to bychom měli.

K druhé části otázky, hala je stále ve velmi 
dobrém stavu i  po  deseti letech fungová-
ní, za  což patří velký dík oběma předešlým 
správkyním, a hlavně paní Levčukové, která 
vytrvale uklízí a  uklízí. Prostory jsou podle 
mého názoru dostačující, spíš bych ráda do-

plnila halu vybavením k  novým aktivitám, 
což bude asi trochu problém v rozpočtu.

Za  dobu existence sportovní haly jste 
už třetí zaměstnankyně na  pozici správ-
ce. Pokud mohu usuzovat z informací va-
šich předchůdkyň, bývaly časy, kdy hala 
praskala ve  švech pod náporem sportu-
chtivých jednotlivců, klubů nebo komu-
nitních skupinek. V  jiném období zájem 
opadl a objevil se třeba i problém se za-
jištěním vhodných cvičitelů. Jak situaci 
vidíte dnes? Mají lidé v  Kopidlně zájem 
sportovat?

Je to tak, jak říkáte. Sama si pamatuji, že 
skoro nebylo možné se tady rezervovat 
na  cvičení na  trampolínách, na  hodiny fit-
boxu a  podobně. Některé tyto aktivity ale 
končí s  odchodem cvičitele, který se velmi 
těžko nahrazuje, jiné pro nezájem ze stra-
ny občanů. Teď už je zájem lidí z  Kopidlna 
menší a převažují sportovci z okolních obcí. 
Zkusíme je znovu nalákat na  zajímavější 
aktivity, pokud to bude možné. Zatím se 
všechny nové aktivity otevřely díky dojíždě-
jícím sportovcům, můžeme to tedy předložit 
občanům z Kopidlna jako výzvu. Přijďte a vy-
rovnejte skóre domácí versus přespolní.

Nakolik zázemí haly využívají spor-
tovní kluby, spolky a  jiné organizované 
skupiny? Máte volnou kapacitu? A z  jak 
širokého okolí organizace do  Kopidlna 
dojíždějí?

v zimních měsících je hala skutečně pod 
náporem fotbalistů, ať už našich kopidlen-
ských, nebo z okolí. Přijíždějí sem pravidel-
ně kluby z Rožďalovic, Milíčevse, Dymokur, 
Velenic, Jičíněvse nebo Češova. Halu využí-
vají také hasiči, rybáři a  letečtí modeláři, ti 
všichni z Kopidlna.

Pojďme k tomu nejdůležitější-
mu. S jakými plány jste do nové 
funkce nastupovala? Jaké mož-
nosti hala pod vaším vedením 
nabízí a  co byste chtěla realizo-
vat třeba do  budoucna? Samo-
zřejmě nechci otázku omezovat 
jen na  halu jako takovou, zají-
mají mě aktivity obecně, vzpo-
mněl jsem si třeba na  příměst-
ský tábor pro děti. Pojďme lidi 
nalákat.

Je to pro mě úplně jiná práce, 
než jakou jsem dělala, takže je 
dost těžké plánovat dopředu, ale 
po  dvou měsících si troufnu něco 
málo zhodnotit. Zatím se nám 
od  ledna podařilo navýšit hodiny 
jógy, cvičíme jako jedni z mála ran-
ní jógu, což nám závidí i sportovci 
z  Jičína a  jezdí sem každý čtvrtek 

před prací. Proběhla také víkendová power 
jóga a  chystá se další, v  březnu jsme ote-
vřeli kroužek sebeobrany a na první hodinu 
přišlo 18 dětí. Což lehce polekalo mě i pana 
trenéra. Všechno jsme zvládli a  uvidíme, 
kolik dětí bude mít trpělivost a  vydrží pár 
prvních lekcí posilování a protahování, než 
přistoupí k opravdovým úderům, výkopům 
a dalším obranným trikům, kvůli kterým se 
děti přihlásily. Je to trochu jiný sport, než 
na  jaké jsou zvyklí. Pan trenér bude vyža-
dovat pozornost a soustředění. Na léto plá-
nujeme příměstský tábor v termínu 17.–21. 
srpna 2020. Program máme zatím lehce 
naplánovaný, ale nebudeme prozrazovat, 
abychom neslibovali něco, co nebudeme 
moci splnit.

Dále mám rozjednanou paní cvičitelku 
na různé pohybové aktivity s malými dětmi 
a  trochu většími na cvičení aerobiku nebo 
cvičení na balančních podložkách. Plánuje-
me od podzimu znovu otevřít lekce lezení 
na umělé stěně, jen co si pan lektor dodělá 
potřebný certifikát. Tak uvidíme, kolik z plá-
novaných věcí vyjde, kolik akcí se třeba ne-
podaří uskutečnit pro nezájem nebo nedo-
statek financí.

Ptal se Martin Žantovský

Dagmar Hlubučková se svými svěřenci ve sportovní hale.
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Drahorazská mozaika 

Politické procesy 50. let 20. stol. 
a jiná (smutná) výročí

Už dvacet let nás dělí od 20. století, které 
bylo plné významných celospolečenských 
událostí, a  to nejen v  českých zemích, ale 
i ve světě. Vzpomeňme třeba jen na oba svě-
tové válečné konflikty, na české „osmičkové“ 
roky (1918, 1938, 1948, 1968), na  politické 
převraty, na  velké změny ve  způsobu hos-
podaření, života, technických a  technolo-
gických vymožeností, změny lidského sou-
žití a  mezilidských vztahů. Dvacáté století 
významně ovlivnilo i  životy naše, zejména 
současných seniorů, kteří prožili nejvíce let 
v  těchto různých režimech a  jsou dnes nej-
staršími pamětníky na  události uplynulého 
století.

Milada Horáková
Takovým těžkým obdobím by se dal na-

zvat i konec 2. světové války, respektive ně-
kolik let po ní. Skončil nenáviděný nacistický 
režim, bohužel nedlouho po něm přinesl 25. 
únor českým zemím v  roce 1948 další tota-
litní, komunistický režim. Jeho nezbytnou 
součástí se záhy staly politické procesy (vliv 
Sovětského svazu), které plnily funkci za-
strašování celé společnosti a rovněž jednou 
provždy likvidovaly potenciální nepřátele 
režimu.

Jako jediná žena se obětí justiční vraždy 
v rámci takového komunistického politické-
ho procesu stala Milada Horáková. Tato práv-
nička a politička, předsedkyně poslaneckého 
klubu Československé strany národně socia-
listické, byla odsouzena a popravena před 70 
lety († 27. 6. 1950). Proces s Miladou Horáko-
vou bohužel předcházel celé řadě dalších po-
litických procesů, které se existenčně dotkly 
nejen těch nespravedlivě potrestaných, ale 
rovněž celých rodin, v neposlední řadě jejich 
majetku a  dědictví po  předcích, nemluvě 
o občanských právech.

Akce K a perzekuce duchovních
Součástí „vítězného“ nástupu komunistic-

ké strany k moci byly další, rovněž protiprávní 
činy. Před 70 lety byla spuštěna akce K, jejímž 
cílem byla systematická likvidace mužských 
klášterů ve dvou etapách.1 V rámci této akce 
proběhl odstrašující monstrproces s  deseti 
představiteli různých církevních řádů, byly 
obsazovány kláštery příslušníky SNB, Státní 
bezpečnosti a oddíly Lidových milicí a jejich 
obyvatelé byli centralizováni a  internováni, 
v mnoha případech odsouzeni k vězení, ne-
mluvě o nedozírných hospodářských důsled-
cích (devastace budov, inventářů, kulturních 
předmětů i  uměleckých děl). Za  všechny 
vězněné můžeme jmenovat např. kardinála 

Josefa Berana, který byl po dlouholeté inter-
naci přinucen odejít do  vatikánského exilu, 
kde zemřel v  roce 1969. Jeho ostatky byly 
slavnostně převezeny zpět do ČR až v dubnu 
roku 2018.

Většině lidí je snad známé i  jméno Josef 
Toufar, případně číhošťský zázrak. Z  nevy-
světlitelných důvodů se při jedné sloužené 
mši svaté v  číhošťském kostele rozkymácel 
dřevěný kříž na  oltáři. Tato příhoda, vzápětí 
šířená jako zázrak, nastartovala snahu režimu 
o zdiskreditování kněze i katolické církve, do-
konce se Státní bezpečnost pokoušela sama 
zinscenovat záměrný pohyb kříže. Josef 
Toufar byl příslušníky StB zatčen (nebo spíše 
unesen), bit a  mučen, až na  následky útrap 
zemřel v  pražské nemocnici (†  25. 2. 1950) 
a stal se tak před 70 lety další obětí komuni-
stického totalitního režimu. Také on se mohl 
vrátit zpět na  místo, kde naposledy pobý-
val a sloužil věřícím, až po své smrti. Z hro-
madného hrobu v Praze-Ďáblicích byly jeho 
ostatky v červenci 2015 vyzvednuty, odveze-
ny a slavnostně pohřbeny v Číhošti.

Proces na Jičínsku
Ani našim končinám se v  50. letech 

20. století nevyhnuly komunistické perzeku-
ce a  politické procesy. Ve  zdejším úrodném 
kraji se ve  velké míře týkaly hospodařících 
sedláků, spjatých po generace s půdou, a do-
tkly se citelně života na vesnicích. V mnoha 
případech razantně a  násilně ovlivnily per-
zekuce způsob hospodaření v obcích (vznik 
JZD), změnily strukturu obyvatel vesnice, 
a zejména mezilidské vztahy, které se snadno 
zpřetrhají, ale jejich vytváření a udržování je 
křehké a trvá léta.

Těžká a neveselá 50. léta to byla i pro ně-
které rodiny, které tehdy žily na Kopidlensku, 
Libáňsku a v okolí. Protože to není tak dávno 
a dosud se (naštěstí) najdou lidé, kteří chtějí 
o této nesympatické době hovořit, podíváme 
se zblízka na  jeden takový politický proces. 
Zasedání soudu se totiž konalo v Jičíně v led-
nu roku 1952 a události, které mu předchá-
zely, i jeho průběh a výsledky se velmi tíživě, 
až existenčně dotkly členů rodin Barešových 
z  Drahorazi, Pleskačových z  Únětic, Kuče-
rových z  Údrnické Lhoty a  několika dalších. 
Osudy některých příslušníků jmenovaných 
rodin si podrobněji připomeneme v  někte-
rém z příštích čísel KL, protože ani na takové-
to události by se nemělo zapomínat.

Zdenka Gláserová
Poznámky:

1 Není snad potřeba dodávat, že za  akcí K  ná-
sledovala akce Ř, tedy likvidace ženských klášterů.

S čím vám pomůže  
Život bez bariér

V Nové Pace v prostorách bývalé nemoc-
nice a  kláštera sídlí nezisková organizace 
Život bez bariér, z. ú. Hlavní činností je po-
skytování sociálních služeb, zaměstnávání 
lidí se zdravotním postižením, nabídka pře-
chodného ubytování a  rozsáhlá půjčovna 
kompenzačních pomůcek. Co konkrétně 
můžeme zájemci nabídnout? Jak můžeme 
pomoci?

Mnozí se na  nás obrátí s  prosbou o  po-
moc. Ráda bych se podělila o několik přípa-
dů dobré praxe:

…syn si zlomil nohu a potřebovala bych 
pro něho na  dobu rehabilitace invalidní 
vozíček…

Naše pracovnice zkontaktovala syna, in-
formovala o možnostech rehabilitace a za-
půjčila na dobu léčby vhodný invalidní vozík 
z naší půjčovny kompenzačních pomůcek.

…máme osmdesátiletou maminku 
na lůžku a nevíme, jak vše zajistit…

Sociální pracovník odborného sociálního 
poradenství navštíví rodinu přímo v  místě 
bydliště. Poradí, jak pečovat o  své blízké. 
Poskytne informace ohledně příspěvků, 
pomůže navrhnout bezbariérovost v domě, 
poradí, kde zapůjčit vhodnou kompenzační 
pomůcku, předá kontakty na sociální služby 
v okolí a s rodinou je nadále v kontaktu. 

…máme postiženou sestru, nemá do-
statek finančních prostředků, nechce být 
sama doma…

Sestru jsme kontaktovali a nabídli jí bez-
platnou službu sociální rehabilitace. Zde 
se naučila činnost, které byly přínosem pro 
uplatnění se na trhu práce, nebo našla pra-
covní uplatnění přímo v naší chráněné dílně. 
Nabídli jsme jí možnosti dalšího vzdělávání, 
další navazující aktivity v rámci Lady clubu.

…manžel je dlouhodobě nemocný, ne-
může pracovat, nemá důchod…

Manželovi sociální pracovnice pomohla 
vybavit invalidní důchod, průkaz mimo-
řádných výhod. Nabídla možnosti zápůjčky 
vhodné kompenzační pomůcky. Organiza-
ce vlastní i bezbariérovou dopravu pro pří-
padný doprovod k lékaři.

…starám se o postiženého syna, necho-
dím do práce a jsem psychicky přetížena…

Sociální pracovnice nabídla možnost 
umístění syna v  denním stacionáři. Syn 
bude ve skupině sobě rovných, maminka si 
psychicky odpočine. Může si najít zaměstná-
ní na kratší pracovní úvazek. Tím se zlepší jak 
finanční situace rodiny, tak i psychická dosa-
vadní zátěž. Sociální pracovnice může i po-
radit a nabídnout vhodnou psychologickou 
poradnu nebo službu, která by pomohla 
v dané situaci.

Život bez bariér, z. ú., více než 15 let po-
máhá lidem se zdravotním postižením, se-
niorům ale i  laicky pečujícím. Cílem je, aby 
každý, kdo se na nás obrátí s prosbou, našel 
pomoc pro zkvalitnění svého života. Veškeré 
informace jsou uvedeny na www.zbb.cz.

Jitka Fučíková, ředitelka

file:///E:/Pr%c3%a1ce/Kopidlno/000%20-%20KL/030%20-%20b%c5%99ezen%202020/002%20texty/www.zbb.cz
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Děkujeme sponzorům plesu

 » AB PROFI, s. r. o.
 » AGROTEST Jičín, a. s.
 » AGRO Bystřice, a. s.
 » AKORD K, s. r. o.
 » ALBzahrady – Ing. Petra Albrechtová
 » AVEFLOR, a. s., Budčeves
 » BAR REX – Prekslová Věra
 » Benda Aleš
 » BENKO, s. r. o., Kopidlno
 » COLAS CZ, a. s.
 » COMTEX, s. r. o.
 » COPPEX, spol. s r. o.
 » CUKRÁRNA Kopidlno
 » Czernin AGRO, s. r. o.
 » EGREGA, s. r. o.
 » ELMEK, Bělá p. Bezdězem
 » Energy Benefit Centre, a. s.
 » FK Kopidlno, z. s.
 » Janča Aleš
 » Kafka Martin, Hlušice 84
 » Kebab House, s. r. o.

 » Klub u nádraží Kopidlno
 » KOBIT, spol. s r. o.
 » Kopidlno FVE, s. r. o.
 » KOSMETIKA – Tučková Lenka
 » KŮRANA, v. o. s., Sedliště
 » KVĚTINY – Kyzivátová Lucie
 » Machulová Václava
 » Malířské a natěračské práce – Strnad Libor
 » MASÁŽE – Skřivánková Stáňa
 » MAVE Jičín, a. s.
 » Město Kopidlno
 » NejLes, s. r. o.
 » NOVINOVÝ STÁNEK a PAPÍRNICTVÍ – Cha-

lupníčková Věra
 » Nýč Marek
 » OVOCE ZELENINA – Pavlína Janstová
 » Ovocnářství Drahoraz
 » PEDIKÚRA – Purmová Hana
 » PERSEUS, a. s.
 » Pišl Jiří
 » PMS, spol. s r. o., Poděbrady

 » PRŮMYSLOVÉ ZBOŽÍ – Hana Slavíková
 » RESTAURACE U Tomáše
 » Revize elektrických zařízení a rozvodů – 

Purma Miroslav
 » Ronovka, spol. s r. o.
 » ROTEX, s. r. o. – Jaroslav Slavík
 » RYBÁŘSTVÍ Chlumec nad Cidlinou, a. s.
 » SALON LILIE – Rozsypalová Miroslava
 » Sedláčková Andrea
 » SKS, s. r. o., Jablonec nad Nisou
 » Statek Ledkov u Kopidlna – Helena Šver-

mová
 » STAVMAT STAVEBNINY, a. s.
 » Střední zahradnická škola Kopidlno
 » Vodohospodářská a obchodní společ-

nost, a. s.
 » VOTAVA dlaždičské práce
 » ZO ČSV Kopidlno, o. s.
 » Žantovský Martin
 » Židovická, s. r. o.

Tradiční únorová akce Ples města Ko-
pidlna se konala v pátek 21. února 2020. 
Ples uvedla starostka Hana Masáková 
a  dále nás večerem provázel diskžokej 
a moderátor pan Zdeněk Vranovský. Ta-
neční vystoupení Valerie Kafkové a Jana 
Vávry tanečníky inspirovalo ke správné-
mu postoji při společenských tancích. 
Taneční skupina Vem si prášek již svým 
názvem měla návštěvníky pobavit. Díky 
sponzorům plesu si většina z vás domů 
odnesla hodnotné ceny. Svěží jarní vý-
zdoba byla dílem studentů zahradnické 
školy. Přípravu stolů (stejně jako před 
každou akcí) zajistilo místní hospodář-
ství. Všem děkuji za pomoc a příští rok 
na viděnou a přijďte ve větším počtu.

(mh)

Ples města 
Kopidlna
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Český rybářský svaz, z.  s., místní or-
ganizace Kopidlno, zajišťuje pro ob-
čany z  Kopidlna a  blízkého okolí vyžití 
ve  sportovním rybolovu. Sportovnímu 
rybolovu se v  roce 2019 věnovalo 96 
členů organizace, z toho 20 dětí.

MO ČRS Kopidlno provozuje po  celý 
kalendářní rok 2019 rybářský kroužek 
pro děti. Kroužek nyní navštěvuje 23 
dětí. V roce 2019 MO Kopidlno pořádala 
dvě rybářské soutěže v lovu ryb na udi-
ci, a to dne 25. května 2019 pro mládež 
a dospělé osoby a dne 15. června 2019 
rybářskou soutěž v  lovu ryb na  udici 
a v rybolovné technice pro děti. Soutě-
ží se zúčastnilo 37 dospělých osob a 18 
dětí. Soutěžícím byly poskytnuty ceny 
a občerstvení. Dále MO Kopidlno pořá-
dala v září a v říjnu dva víkendové poby-
ty pro děti z rybářského kroužku zamě-
řené zejména na lov ryb na udici a další 
soutěže. Pobytů se zúčastnilo 17 dětí. 
Dětem bylo poskytnuto ubytování, stra-
vování a ceny. MO Kopidlno v roce 2019 
zajistila dětem z  rybářského kroužku 
účast na dalších čtyřech rybářských zá-
vodech pořádaných Českým rybářským 
svazem v Královéhradeckém kraji.

MO Kopidlno v  roce 2019 zajisti-
la prostřednictvím svých členů chov 
ryb ve  třech chovných rybnících. MO 
Kopidlno v  listopadu 2019 provedla 
prostřednictvím svých členů výlov 
ryb z  chovného rybníka na  Kamen-
sku. Výlovu se zúčastnilo 28 členů or-
ganizace, děti z  rybářského kroužku 
a  veřejnost. Všem zúčastněným bylo 
poskytnuto občerstvení a  rybí řízky 
z vylovených ryb.

Rostislav Vodák

Jak se dařilo 
sportovnímu 
rybolovu v Kopidlně Bohatý hmotný život současné doby

ZAMYŠLENÍ

Když sleduji zprávy v televizi, tak od všech 
politiků slyším, jak si krásně žijeme a  jak se 
máme dobře, s čímž samozřejmě souhlasím, 
neb pamatuji ještě válečný a poválečný stav. 
Já jako sedlák mohu říci, že se máme jako 
prasata v  žitě, bohužel se jako prasata vzá-
jemně chováme. Čekám stále na  odpověď 
některého politika nebo kněze, který dokáže 
vysvětlit, proč jsme na úrovni zvířat.

Dle mého názoru nedodržujeme základní 
poslání lidství. Člověk je tvor hmotný a  du-
chovní. Na  duchovní stránku, která je důle-
žitější než hmotná, se poslední dobou úplně 
zapomnělo a  to je začátek zla. Duch neboli 
Bůh je tvůrcem světa a my jsme jeho služeb-
níci. Ať chceme, nebo nechceme, je to vyšší 
moc a  provází nás od  narození až do  smr-
ti. My však věříme jen tomu, co si můžeme 
ohmatat nebo co vidíme. I  když většina lidí 
si v pozadí myslí, že něco existuje, hlavně při 
nemoci. Nedávno mě však navštívil kama-
rád, Miloš Novotný, a já jsem mu nabídl, jestli 
si chce přečíst můj článek v  Kopidlenských 
listech, ale řekl jsem mu, že on v Boha nevěří, 
a on k mému překvapení řekl: „Boha máme 
každý v sobě.“ Co já se snažím dlouze vysvět-
lovat, on řekl jednou větou.

Oni ti lidé však za současný špatný spole-
čenský svět ani nemohou. Nikdo dospělým 
ani dětem dneska nevysvětluje podstatu 
života. My jako děti jsme byli v rodině k du-
chovnímu životu vedeni, a  hlavně potom 

ve  škole. Ve  škole platil přísný řád nadřaze-
nosti učitele. Učitel stál na  stupínku, takže 
byl o stupeň výše než děti, a tudíž vyšší moc 
se musela respektovat. Když však někdo zlo-
bil, tak si to s ním učitel na místě vyřídil. Když 
zlobil někdo hodně, tak dostal velký výprask, 
ti zlobiví do  smrti nezapomenou na  učitele 
Karpíškova. Byla to lekce na celý život k po-
koře a  vyšší moci. Později v  dospělosti jsme 
zjistili, jací byli Karpíškové ohromní vlastenci.

Nedovedu si ani představit v  současné 
době převýchovu lidí. Ti, kteří věří, mají vý-
hodu, že nejsou nikdy sami, že je s nimi Bůh. 
Poznal jsem to od lidí, kteří snáze přežili kri-
minál. Je však problém že nedodržováním 
přírodních zákonitostí se nám příroda mění 
k horšímu. Bůh si udržuje svoji nadřazenost, 
nechá si i hodně líbit, ale nenechá se nikým 
ovládnout. Již Stalin a Hitler chtěli ovládnout 
svět, což se jim samozřejmě nemohlo povést, 
jakož i některým před nimi. Pro Boha má ka-
ždý člověk stejný význam, on si nás pozna-
menal, aby se nikdo nemohl povyšovat nad 
ostatní, všichni máme zadek na dvě půlky. To 
by si měli uvědomit ti namyšlení.

Když jsem slyšel v  televizi Gretu a  ostatní 
studenty, kteří mají obavu o  budoucnost 
světa, tak se jim ani nedivím, ale máme o ně 
i strach. Bylo by zapotřebí vrátit se urychleně 
k všestranné dokonalosti života a učení ná-
boženství srozumitelným způsobem.

Antonín Erben

Český červený kříž  v Kopidlně v roce 2019
Místní skupina Českého červeného kříže 

v  Kopidlně má v  současné době 60 členů, 
z  nichž je většina žen, a  to převážně v  dů-
chodovém věku.

20. března 2019 se konala Valná hroma-
da, na které nám pan magistr Císař objasnil 
situaci v  místních spolcích v  rámci kraje. 
Paní starostka Hana Masáková informova-
la o  probíhající rekonstrukci Jičínské ulice 
a náměstí.

V  dubnu proběhlo školení první pomoci 
v  Kulturním a  vzdělávacím centru panem 
magistrem Císařem. Účastníci si sami mezi 
sebou mohli vyzkoušet první pomoc při ná-
hlém kolapsu.

9. května se konala v  Jičíně soutěž mla-
dých zdravotníků, které se zúčastnila paní 
Mlynářová jako rozhodčí.

Zdravotní dozory:
V  únoru na  lyžařském výcviku žáků zá-

kladní školy – paní I. Grohová.
14. dubna na akci Mateřská v pohybu, zá-

vody kočárků v místním parku – paní Mlyná-
řová a Hradecká.

22. června při Kopidlenských slavnostech 
– paní Grohová, Klabanová, Hradecká, Mly-
nářová a Šmídová.

10. srpna na  festivalu Bluegrass – paní 
Krausová, Brodská, Grohová, Klabanová, Zá-
brahová a Hradecká.

29. září na akci Pohádkový park pořádané 
Kopidlenskými žížalkami v zámeckém parku 
– paní Hradecká a Krausová.

Zdravotní dozory se konají ve  dvojicích, 
vždy tak, aby tam byla účastna alespoň 
jedna zdravotní sestra. Celkem byl ošetřen 
jeden případ.

8. září se pořádal tradiční zájezd, tento-
krát do zámku v Mělníku, a odpoledne pro-
jížďka parníkem na trase Poděbrady–Nym-
burk a zpět. Na tento zájezd byl opět použit 
grant od  Městského úřadu v  Kopidlně pro 
členy na dopravu. Srdečně za něj děkujeme.

V  listopadu se nám na  výborové schůzi 
představila nová paní ředitelka Oblastního 
spolku v Jičíně, paní Marcela Harbichová.

Za ČČK Svatava Pelantová
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Slídiči a retrieveři soutěžili o tituly

Dne 21. července 2019 Myslivecký spolek 
Bažantnice Kopidlno pořádal klubové lesní 
zkoušky slídičů a retrieverů se zadáním titu-
lů CACT a res. CACT o cenu starostky města 
Kopidlna. Klubových zkoušek se zúčastnilo 
18 retrieverů a slídičů se svými majiteli.

V  brzkých ranních hodinách výše uvede-
ného dne se postupně sjelo z celé republiky 
18 soutěžících. Slavnostním nástupem v  8 
hodin za zvuků borlic začalo vlastní klání ky-
nologů a jejich psů.

Hned od samého začátku soutěže nepřá-
lo příliš počasí. Začalo poprchávat a to nám 
dělalo starosti o  zdárný průběh soutěže. 
Celá soutěž proběhla v části honitby zvané 
Neživ. Dva dny předem jsme připravovali 
stopní dráhy na dohledávání spárkaté zvěře. 
Na uvedeném místě bylo připraveno občer-
stvení, jak pro soutěžící a  personál, tak pro 
zájemce z řad veřejnosti. Během dne se však 

počasí umoudřilo a  odpoledne začalo pro-
svítat i  sluníčko. Zkoušky proběhly zdárně 
pro 12 vůdců a jejich svěřence. Pro 6 soutěží-
cích skončily zkoušky vždy po nesplnění ně-
které z disciplín. Po ukončení zkoušek jsme 
se vrátili všichni do areálu spolku v Bezručo-
vě ulici. Po  sečtení výsledků byli vyhlášeni 
vítězové. Předány byly tituly CACT a celkově 
nejúspěšnější pes se svým vůdcem převzali 
pohár starostky

města. Pro náš spolek pak bylo velkou 
poctou poděkování zástupcem soutěžících 
za velmi dobrou organizaci.

Vlastní zkoušky pak byly ukončeny trou-
bením fanfár. Po ukončení oficiální části ná-
sledovalo posezení s občerstvením a sdělo-
vání zážitků z průběhu zkoušek, což vydrželo 
až do večerních hodin.

Za myslivecký spolek Josef Andrenko

Organizace včelařů Kopidlno má na  kon-
ci roku 2019  40 včelařů a  včelařský kroužek 
mládeže z 23 obcí a města Kopidlna. Včelařský 
rok 2019 jsme jako každý zahájili kontrolou 
zdravotní situace včelstev, kterou provedlo 
rozborem odebraných vzorků měli pracoviště 
Výzkumného ústavu včelařského v Dole, po-
bočka Hradec Králové. Koncem února jsme 
se seznámili s výsledkem kontroly, který kon-
statoval, že některá z našich včelstev je třeba 
přeléčit jarním nátěrem plodu.

Letošní včelařská sezona byla v  mnohém 
netypická, jako vždycky… :) Chladné, ale ještě 
vlhké jaro vystřídalo suché léto. Někteří včelaři 
byli s  výnosem květového medu spokojeni, 
medovicového bylo důsledkem sucha méně. 
Ani nám se bohužel nevyhnuly ztráty včel-
stev způsobené pravděpodobně rozšířením 
virových onemocnění spojeným s oslabenou 
imunitou. Ta je spojená, jak to tak bývá, s dal-
šími okolnostmi, jako je varroáza, nevhodná 
potrava, zátěž prostředí. Doufejme, že některé 
z těchto okolností dokážeme ovlivnit ve pro-
spěch našich včel.

Organizace zajišťovala odbornou přípravu 
začínajících i  starších včelařů účastí na  před-
nášce v Židovicích. Pro včelaře z širokého okolí 
proběhl v červnu v Židovicích Okresní včelař-
ský den. Pro veřejnost uspořádala organizace 
v  březnu společně se zahradnickou školou 
v sokolovně v Kopidlně včelařský ples s hud-
bou Hradní stráže Formánečka. Za  podpory 
organizace, jmenovitě přítele Šoltyse, praco-
val ve  škole v  Běcharech žákovský včelařský 
kroužek se šesti dětmi.

A to vše i díky finanční podpoře města Ko-
pidlno.

Šárka Lojdová, předseda ZO Kopidlno

Rok 2019 z pohledu 
kopidlenských včelařů

Kulturní a vzdělávací centrum Kopidlno
vás zve na

TALK SHOW JOSEFA NÁHLOVSKÉHO
Skvělý herec, komik a bavič zavítá do naše-
ho města.
Na žádost pana Josefa Náhlovského se 
termín přesouvá na sobotu 25. 4. 2020 
od 19:00 hodin (původní termín sobota 
18. 4. 2020). Zakoupené vstupenky zůstávají 
v platnosti. V případě, že se vám termín 
nehodí, vstupenky můžete vrátit.
Předprodej vstupenek za cenu 200 Kč  
nadále probíhá v KVC Kopidlno.
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Celorepublikový žebříček za loňský rok: to nikdo nečekal
Čím žili letečtí modeláři z Kopidlna

Chtěl bych vás informovat, co se událo 
od  poslední zprávy z  leteckomodelářského 
klubu a co nás v letošním roce ještě čeká. Zá-
věrem roku 2019 jsme dolétávali poslední bo-
dované soutěže v  Hoři-
cích a  v  Jičíně. Ještě tři 
soutěže se pro nepřízeň 
počasí (silný vítr) neod-
létaly. Na  silvestra jsme 
létali v  Jičíně soutěž 
malých modelů, která 
již není bodovaná, ale 
nikdo nedaroval soupe-
ři ani vteřinku. Někteří 
s sebou vzali i velké mo-
dely, které nalezli pod 
stromečkem, a  již tré-
novali na  nadcházející 
sezonu. Tak jsme si krás-
ně polétali, prohlédli 
si letadla v  hangárech 
a  obdivovali seskoky 
parašutistů. Potom jsme 
si popřáli zdraví a štěstí 
a rozjeli se domů.

Tradičně první neděli 
v  roce začínají soutěže v  Hořicích. Vladimíra 
Švorcová nenechala nikoho na pochybách, že 
je úřadující mistryně ČR, a soutěž plným po-
čtem sekund přesvědčivě vyhrála. Vítězství si 
zopakovala i o týden později. Její dcera Vero-
nika si zkusila pro sebe novou kategorii F1H 
a  v  žácích vyhrála. V  kategorii P30 v  žácích 
vyhrál Patrik Švorc. Tak to vypadá, když mo-
delaří celá rodina. Do výčtu chybí samozřejmě 
tatínek Zdeněk – mechanik, stavitel modelů 
a sám závodník, ale jeho oblíbená kategorie 
házedel se v  Hořicích nelétá. Skvělý začátek 
měl také Milan Šafler, když na obou soutěžích 
dosáhl plného výsledku. Franta Zajíc si zapsal 
jen jeden. Honza Zajíc ne vlastní vinou rozbil 
model, takže za sebou máme i první opravu. 
Naštěstí to nebylo nic vážného. Osmnáctého 
ledna pořádal náš klub školení rozhodčích pro 
volné kategorie. Využili jsme prostory KVC, 
za což velmi děkujeme, a prostředí bylo velmi 
pochvalně hodnoceno dvaceti zúčastněnými.

V únoru již pořádal dvě soutěže v Jičíně náš 
klub. Účast byla trochu slabší z  důvodu prá-
vě probíhajících jarních prázdnin v jičínském 
a  mladoboleslavském okrese. Přesto jsme si 
dobře zalétali. Jan Lambert provětral model 
kategorie A3. Zdeněk Švorc se konečně dostal 
od stavby a seřizování k létání a na úvod sezo-
ny vyhrál. Honza Zajíc zalétával a osvojoval si 
nový typ výhozu svého modelu kategorie há-
zedel. Milan Šafler po menším karambolu mu-
sel také letos opravovat. Matěj Tichý si dobře 
vedl v kategorii A3 a ještě létal se svým otcem 
Zdeňkem v kategorii vystřelovadel.

Patrik Švorc obdržel pozvání na  vyhodno-
cení nejlepších modelářů ČR. Na  zámku Šti-
řín byli 9. února za své úspěchy vyhodnoceni 

modeláři plastikoví, raketoví, železniční, lodní, 
automobiloví i letečtí. Tentokrát to nebyli mo-
deláři s prsty od lepidla, rozcuchaní od větru, 
mokří od  deště a  se zablácenými holínkami, 

ale byli to dámy a  pánové, slečny a  chlapci 
ve  společenském oblečení, kteří dělají čest 
své zemi, městu, rodinám a kamarádům. Oni 
tu čest dělají PRÁVĚ v  těch špinavých holín-
kách a s prsty od lepidla, ale teď jim za to vše 
chtěl někdo po právu poděkovat, tak se na to 
náležitě oblékli.

Na konci roku se také sčítají výkony všech 
modelářů z  jednotlivých soutěží a  sestavuje 
se celorepublikový žebříček modelářů v jed-
notlivých soutěžních i věkových kategoriích. 
Oficiální žebříček za  rok 2019 byl zveřejněn 
začátkem února. Po výsledcích za loňský rok 
se dalo leccos očekávat, ale výsledek? Jak by 
řekl Karel Gott: „To jsem tedy nečekal.“ Mimo 
Václava Krejčíka v  kategorii F1G (14. místo) 
byli všichni naši členové létající aktivně vol-
né modely nejhůře v top desítce! A naši žáci 
dokonce v top pětce!!! Z přiložené tabulky je 

zřejmé, jak jsme dopadli v celorepublikovém 
hodnocení v jednotlivých kategoriích.

Za  rok 2019 jsme dohromady odlétali 66 
soutěží. Ne vždy jsme 
byli všichni všude. Ně-
kdy jsou dvě soutěže 
v  jeden den, jindy se 
zase rozdělíme, dle léta-
ných kategorií, a  létáme 
každý v jiném koutě naší 
republiky.

O víkendu patnáctého 
a  šestnáctého února se 
konaly první dvě soutě-
že Českého poháru v ka-
tegorii F1H. V  sobotu 
plným počtem sekund 
postoupili do  rozle-
tu o  ceny Milan Šafler 
a  Jan Lambert spolu 
s  dalšími čtrnácti sou-
těžícími. Druhé místo 
vybojoval Milan Šafler, 
Honza skončil patnáctý. 
V  neděli se nejlépe da-

řilo Frantovi Zajícovi, když s  plným počtem 
sekund skončil sedmý.

Dále se budeme účastnit veřejných soutě-
ží a  dalších Českých pohárů. Naše žáky bu-
dou čekat krajské přebory, aby si vybojovali 
postup na  Mistrovství České republiky. Naši 
reprezentanti vyrazí do  zahraničí na  Světo-
vé poháry, aby se trochu „otrkali“. Potom je 
čeká soustředění a v srpnu Mistrovství světa 
v  Rumunsku. V  září a  říjnu nás čekají Mist-
rovství ČR. V neděli 4. října budeme pořádat 
pro širokou veřejnost DRAKIÁDU. Mezi tím 
vším soutěžením bychom rádi zvládli i nějaký 
ten výlet. Pěšky na Sněžku, na kole po okolí 
a  splout kousek další české řeky. Plánů je 
mnoho a  spousta práce před námi, aby vše 
vyšlo, jak si představujeme. Děkujeme všem 
za přízeň a podporu.

František Zajíc

Žebříček 2019 Házedla A3 P30 F1A F1B F1G F1H

Milan Šafler 1. místo 1. místo

Václav Krejčík 7. místo 14. místo

František Zajíc st. 10. místo 8. místo

Pavla Lambertová 10. místo

Zdeněk Švorc 5. místo

Vladimíra Švorcová 4. místo

Matěj Tichý 1. místo

Jan Lambert 2. místo 1. místo 1. místo

Patrik Švorc 1. místo 1. místo 1. místo 1. místo

Adéla Lambertová 5. místo 2. místo

Jan Zajíc 2. místo 2. místo

Veronika Švorcová 3. místo

Milan Šafler – pětinásobný vítěz žebříč-
ku modelářů v kategorii F1H.

Patrik Švorc před předáním ocenění.
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TJ Sokol Kopidlno

pořádá tradiční

DĚTSKÝ LETNÍ TÁBOR

v termínu 4. 7. – 18. 7. 2020
cena 3500 Kč
pro členy TJ Sokol Kopidlno 3200 Kč

Tábor je určen dětem od 2. třídy ZŠ.
Tábor je umístěn v lesním prostoru u obce Ledce 
u Ml. Boleslavi s možností blízkého koupání (100 m).  
Ubytování ve stanech i chatách – sportovní hry, soutěže, 
výlety a spousta legrace!

Letos táborová hra s Vinnetouem a Old Shatterhandem
„Stroj času – cesta historií“
Podrobnější informace a přihlášky na webových stránkách: 
www.ledce-kopidlno.wz.cz
nebo na facebooku: Letní tábor TJ Sokol Kopidlno v Ledcích

Zájemci se mohou hlásit na adrese:
Ing. Milan Šafler (milan.safler@seznam.cz)
Husova 195
Kopidlno 507 32
tel. 607 631 998 večer

Tábor je pořádán s finanční podporou města Kopidlna

Ukliďme Kopidlensko

Sejdeme se v 8 hodin
před budovou městského úřadu 

v Kopidlně, náměstí Hilmarovo 13
S sebou si vezměte pracovní rukavice 
a pevnou obuv.  Pytle jsou zajištěny.

pí Kovářová
telefon 602 718 877

4. dubna 2020

KOPIDLENSKÉ ŽÍŽALKY – PLÁN AKCÍ 2020
TERMÍN NÁZEV AKCE MÍSTO KONÁNÍ

19.–20. 3. 2020 Jarní bazárek Městský úřad v Kopidlně
4. 4. 2020 Velikonoční výlet Sychrov
9. 5. 2020 Sportovní odpoledne pro rodiny s dětmi víceúčelové sportovní hřiště
6. 6. 2020 Den dětí – spolupráce s KVC a dalšími spolky hřiště FK Kopidlno
20.–24. 7. 2020 Příměstský tábor Autoklub
28. 8. 2020 Ukončení prázdnin Autoklub
26. 9. 2020 Pohádkový park zámecký park v Kopidlně
22.–23. 10. 2020 Podzimní bazárek Městský úřad v Kopidlně
24. 10. 2020 Dýňování – spolupráce s KVC KVC
1. 11. 2020 Kalendáře, fotoalba klubovna Kopidlenských žížalek
22. 11. 2020 Adventní tvoření pro maminky klubovna Kopidlenských žížalek
??? Vánoční výlet termín upřesníme podle konaných akcí
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Datum Název akce Místo konání Pořadatel
 BŘEZEN 20. 3. Maturitní ples SŠZ Sokolovna Zahrad. škola 
 21. 3. Dětský maškarní ples Sokolovna Město 
 27. 3. Noc s Andersenem Knihovna Město 
DUBEN 1. 4. POL – příběhy obyčejných lidí KVC Město 
 4. 4. Velikonoční výlet  Žížalky 
 11. 4. Velikonoční zábava Radnice SRPŠ 
 17. 4. Řízená degustace vína KVC Město 
 24. 4. Černobyl – beseda KVC Město 
 25. 4. Talk show Josef Náhlovský Sokolovna Město 
 30. 4. Hasičské pálení čarodějnic Víceúčelové hřiště SDH 
 30. 4. Čarodějnice Drahoraz Drahoraz Osadní výbor 
KVĚTEN 1. 5. Kopicup Víceúčelové hřiště Město 
 2. 5. Rybářské závody dospělí (pro veřejnost) Kamensko Rybáři 
 7. 5. Den matek KVC Město 
 9. 5. Sportovní odpoledne Víceúčelové hřiště Žížalky 
 15.–17. 5. Zlatá udice (krajské kolo) Zámecký rybník Rybáři 
 23. 5. Sportovní odpoledne pro rodiny Kamensko Město + rybáři
ČERVEN 3. 6. POL – příběhy obyčejných lidí KVC Město 
 6. 6. Dětský den Fotbalové hřiště Město + spolky 
 6. 6. Koncert rockových kapel Víceúčelové hřiště FK + Město 
 13. 6. Kopidlenská padesátka IV. ročník Areál Auto klubu Auto klub
 13. 6. Rybářské dětské závody (pro veřejnost) Kamensko Rybáři 
 14. 6. Taneční – 1. hodina Sokolovna T. J. Sokol 
 20. 6. Kopidlenské slavnosti Víceúčelové hřiště Město 
 27. 6. Dětský den a pouťové posezení Drahoraz Osadní výbor 
ČERVENEC 14. 6. – 1. 8. Taneční Sokolovna T. J. Sokol 
 4.–18. 7. Tábor Ledce Ledce T. J. Sokol 
 13. 7. – 17. 7. Příměstský tábor Hala Město 
 17. 7. Letní kino Fotbalové hřiště Město 
 20. 7. – 24. 7. Příměstský tábor Klubovna žížalek Žížalky 
SRPEN 1. 8. Taneční – věneček Sokolovna T. J. Sokol 
 5. 8. POL – příběhy obyčejných lidí KVC Město 
 15. 8. Bluegrass Víceúčelové hřiště Město 
 21. 8. Letní kino Fotbalové hřiště Město 
 22. 8. Zatoulaný dětský den Pševes Osadní výbor 
 28. 8. Ukončení prázdnin * upřesníme Žížalky 
ZÁŘÍ 5. 9. Výlet s ČČK  ČČK 
 5. 9. Autoturistická soutěž Areál Auto klubu Auto klub

5. 9. Sraz rodáků Pševes Pševes Osadní výbor
 12. 9. Posezení s dechovkou Sokolovna Město 
 15. 9. Ladislav Špaček – Etiketa v kostce * upřesníme Město 
 19. 9. Zájezd pro rodiny s dětmi  Město 
 upřesníme Ochotnické divadlo Sokolovna Město 
 27. 9. Pohádkový park Zámecký park Žížalky 
ŘÍJEN 3. 10. Travesty show Sokolovna Techtle Mechtle
 4. 10. Drakiáda * upřesníme Modeláři 
 7. 10. POL – příběhy obyčejných lidí KVC Město 
 10. 10. Kopidlenský kvítek Zámecký park Zahrad. škola 
 17. 10. Drakiáda Pševes Osadní výbor 
 24. 10. 2. Kopidlenské dýňování Hřiště u KVC Město + spolky 
LISTOPAD 2. 11. Cestovatelská beseda Petr Nazarov KVC Město 
 13. 11. Ochutnávka svatomartinského vína Areál Auto klubu Auto klub 
 21. 11. Turnaj v mariáši Radnice FK Kopidlno 
 28. 11. Advent – koncert v kostele Kostel Město 
 28. 11. Advent – rozsvěcení vánočního stromu Náměstí Město 
 28. 11. Předvánoční posezení Drahoraz Osadní výbor 
PROSINEC 2. 12. POL – příběhy obyčejných lidí KVC Město 
 4. 12. Mikulášská nadílka KVC Město 
 upřesníme Česko zpívá koledy Náměstí Město 
 26. 12. Vánoční turnaj dvojic – stolní tenis Sokolovna T. J. Sokol 

Kalendář akcí 2020 – Kopidlno a místní části

Změna programu vyhrazena. Bližší informace k jednotlivým akcím budou nadále zveřejňovány v místním Informačním letáku, na webo-
vých stránkách a facebookových profilech pořadatelů a na facebooku Kopidlenských listů. Kalendář akcí 
neobsahuje jednotlivá utkání sportovních klubů, která si kluby zveřejňují obvyklým způsobem.

Kopidlenské
slavnosti

20. června 2020
víceúčelové hřiště 

14:00 Zahájení 
14:10 Dětská vystoupení 
14:30 Fešák Píno (program pro děti) 
15:45 Sabina Laurinová 
16:15 Květa Navrátilová, Hanka Cvrkalová 

a Jiří Helán s kapelou  
18:00 Marcel Zmožek a Petra Zmožková 
20:00 Kroky Michala Davida (revival) 
21:40 Ohňostroj 
22:00 Oldies párty Zdeňka Vranovského – 

hrajeme na přání 
01:00 Ukončení programu

• Programem slavností bude provázet herec 
a moderátor Evropy 2 – Jakub Štěpán

• Doprovodný program – skákací hrad pro děti, 
malování na obličej, kreativní dílnička a další 

• Občerstvení zajištěno

Vstupné: děti od 3 do 15 let 50 Kč / dospělí 200 Kč

Přeškrtnuté akce byly zrušeny v souvislosti s koronavirem. Není vyloučeno, že dojde ke zrušení dalších. 
Sledujte aktuální informace na www.facebook.com/kopidlenskelisty


